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1 Inledning 
Beslutsunderlaget  i  lokalutredningsfrågan  presenterades  för  all  personal  den  6  februari.    
Därefter  ha  alla  medarbetare  haft  möjlighet  att  lämna  synpunkter  på  materialet  på  tre  olika  
sätt:  

1. Genom  ortsvisa  hearings  som  genomfördes  direkt  efter  presentationen  den  6  februari.  
2. Genom  personalmöten  som  respektive  chef  genomfört  under  perioden  6-‐‑11  februari.  Re-‐‑

spektive  chef  har  sammanställt  de  synpunkter  som  lämnades  vid  mötena.  
3. Genom  ett  webbformulär  på  Mittuniversitets  intranät.    

Synpunkthanteringen  syftar  främst  till  att  få  in  värdefullt  material  om  vad  medarbetarna  
tycker  och  känner  och  som  kan  användas  i  det  kommande  arbetet  med  handlingsplanen  uti-‐‑
från  riskanalysen  där  eventuella  risker  kan  undanröjas  eller  minimeras  samt  andra  planer  
som  behöver  utformas  efter  fattat  beslut.  Ett  annat  syfte  är  att  ge  möjlighet  för  medarbetarna  
att  ställa  frågor  om  beslutsunderlagets  innehåll  och  att  få  in  synpunkter  om  innehållet  i  rap-‐‑
porten  som  exempelvis  tydliggör  eller  rättar  eventuella  faktafel.    

Alla  synpunkter  finns  med  i  detta  dokument,  sorterat  utifrån  ett  antal  områden.  Frågorna  
har  besvarats  av  ledningen.      

Det  finns  även  ett  antal  skrivelser  från  medarbetare  som  bifogas  detta  dokument  i  sin  helhet:  

• Energiingenjörsutbildning  Härnösand  (2  st)  
• Till  universitetsstyrelsen  vid  MIUN  (Conny  Björkman)  
• Bildhäfte  från  Lärarutbildningen  
• Arkiv-‐‑  och  informationsvetenskap  Härnösand  
• Humaniora  
• Institutionen  för  tillämpad  naturvetenskap  och  design  i  Härnösand  
• Ett  studentperspektiv  (Nina  Eliasson)  
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2 Alla synpunkter med svar 
2.1 Utredningen 
2.1.1 Fokus har ändrats 

Frågor/synpunker:  
• Härnösandsutredningen  började  med  utgångspunkt  i  ekonomiska  frågor.  Ekonomin  blev  

sedan  underordad  den  utbildningsstrategiska  frågan.  Varför  blev  det  så?  
• Utgångspunkten  var  att  spara  50  miljoner  på  hela  Miun.  Sedan  har  fokus  flyttats  till  kva-‐‑

litet,  därefter  till  strategier  och  nu  slutligen  att  Härnösand  inte  är  attraktivt  för  studenter.  
Varför  har  fokus  ändrats  hela  tiden  när  vi  uppfyllt  kraven?    

• Fokus  på  en  flytt  har  under  resans  gång  flyttats  från:  lokalbesparing  till  kvalitet  till  stra-‐‑
tegi  till  att  H-‐‑sand  inte  är  attraktivt  för  studenterna.  Detta  gör  att  trovärdigheten  i  led-‐‑
ningens  förslag  är  mycket  låg.  

Svar:    
Utredningen  har  redan  från  början  haft  som  utgångspunkt  att  se  till  såväl  ekonomiska  som  
kvalitetsaspekter  (se  avsnitt  2.1  Ärendets  beredning  i  rapporten).  Det  går  inte  att  enbart  se  till  
ekonomiska  besparingar  när  det  ska  fattas  beslut  om  lokalisering  av  verksamheten.  Utbild-‐‑
ningens  kvalitet  ska  inte  riskeras  för  att  spara  ett  fåtal  miljoner.  Det  ställningstagande  som  vi  
har  gjort  utgår  från  att  det  är  det  bästa  för  att  säkra  utbildning  med  god  kvalitet  och  hög  at-‐‑
traktivitet  även  i  framtiden.    

2.1.2 Underlaget inte komplett m.m. 

• Det  känns  obegripligt  för  mig  som  anställd  att  styrelsen  har  inte  begärt  in,  och  rektor  har  
inte  förberett,  ett  bättre  underlag  inför  ett  stort  beslut  som  påverkar  187  anställda,  många  
hundratals  studenter,  samt  en  hel  stad.  Var  finns  kalkylen  som  visar  hur  mycket  de  olika  
orterna  kostar,  och  hur  mycket  man  drar  in?  Var  finns  ett  material  som  tar  upp  inkomster  
från  uppdragsutbildningar,  och  där  står  UTV  för  60  procent  av  alla  sådana  inkomster  för  
Miun.  Hur  mycket  intresse  och  energi  kommer  att  finnas  hos  personalen  för  sådana  akti-‐‑
viteter,  som  går  utöver  den  vanliga  tjänsten  och  som  bygger  på  goodwill.  Var  finns  en  
analys  av  det  som  är  positivt  med  campus  Härnösands  miljö?  Det  som  sätter  stor  prägel  
på  utbildningarna,  och  som  går  förlorad  vid  en  flytt  från  Härnösand  belyses  dåligt,  och  
innebörden  av  att  ge  utbildningar  utan  denna  särprägel.  

Svar:  
De  ekonomiska  beräkningarna  framgår  i  avsnitt  7.9  Kostnadsförändringar  i  rapporten.  UTV  
fortsätter  sin  verksamhet  fast  på  annan  ort,  därför  är  inte  det  en  kostnadsförändring.  I  vår  
analys  har  vi  dragit  slutsatsen  att  det  är  möjligt  att  erbjuda  en  minst  lika  bra  miljö  i  Sundsvall  
som  i  Härnösand.    
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2.1.3 På vilket sätt kommer attraktiviteten att höjas i Sundsvall och hur 
kommer man att kunna mäta den? 

Svar:  
En  samlad  lösning  i  Sundsvall  breddar  möjligheterna  för  att  erbjuda  fler  alternativ  med  
campusutbildningar.  Det  är  också  möjligt  att  stärka  samarbetet  mellan  näraliggande  utbild-‐‑
nings-‐‑  och  forskningsområden.  Studenterna  får  möjlighet  att  möta  ett  rikare  campus  och  ett  
större  utbud  i  staden.  Nyckeltal  är  attraktivitetsindex  och  även  Nöjd  Student  Index.  

2.1.4 Har rektor fått i uppdrag att genomföra ett två-campusprojekt? I så 
fall när och av vem? 

Svar:    
Nej.  Vårt  uppdrag  beskrivs  i  avsnitt  2.1  Ärendets  beredning  i  rapporten.  

2.1.5 För lite dialog 

• ”Flytta  på  mållinjen  under  pågående  match.”  Utredningen  som  började  som  en  kost-‐‑
nadsbesparing  på  lokalerna,  utan  vidare  information  eller  dialog  ändrade  gradvis  karak-‐‑
tär  och  blev  en  utredning  om  verksamhetens  förutsättningar  -‐‑  som  mynnade  ut  i  ett  be-‐‑
slut  att  lägga  ner  campus  Härnösand,  med  stora  kostnader.    Spara  pengar  eller  utreda  
verksamhetens  förutsättningar?  Det  är  två  helt  olika  aktiviteter,  och  det  finns  två  helt  
olika  utgångslägen,  olika  tillvägagångssätt  och  olika  engagemang  behövs  från  de  an-‐‑
ställda.  Hade  man  börjat  med  att  utreda  verksamhetens  förutsättningar  hade  man  aldrig  
gått  till  väga  på  det  sätt  som  använts  under  hösten.  Man  hade  först  tittat  på  vad  som  fun-‐‑
gerar  och  vad  som  är  positiv  och  stark,  och  på  det  som  behöver  utvecklas,  avvecklas  och  
så  vidare.  Man  hade  haft  med  sig  personalen  på  ett  helt  annat  sätt  i  att  hitta  vägar  framåt  
för  verksamhetens  bästa.  Det  har  inte  fokuserats  alls  på  det  som  är  styrkan  i  Härnösand  
och  i  distansmodellen  i  sig.  Nu  blev  det  ingen  dialog  med  personalen  kring  hur  verk-‐‑
samheten  kunde  utvecklas.  Men  ej  heller  dialog  kring  möjliga  kostnadsbesparingar.    
Man  har  inte  lyssnat  på  personalens  synpunkter  om  sin  verksamhet  och  inte  heller  tagit  
till  sig  av  de  många  förslagen  från  de  anställda  för  hur  man  kunde  spara  pengar.  Proces-‐‑
sen  sägs  ha  varit  öppen  och  ärlig,  men  mitt  intryck  är  att  det  har  blivit  fel  från  första  bör-‐‑
jan.  Ledningen  kallade  processen  för  en  lokalutredning,  men  det  var  i  själva  verket  en  ut-‐‑
redning  om  hur  verksamheten  kunde  bedrivas.  Det  har  varit  oärligt  och  kanske  ännu  
värre,  ledningen  har  missat  att  engagera  de  starka  krafterna  som  finns  i  personalgrup-‐‑
pen.  Man  har  negligerat  sin  personal.  Istället  för  att  bygga  en  stark  verksamhets  utveckl-‐‑
ing  på  deras  insatser  riskerar  ledningen  att  tappa  bort  precis  de  krafterna  som  utgör  
ryggraden  i  verksamheten.  
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Svar:  
Se  svar  ovan  avsnitt  2.1.1.  Personalens  synpunkter  har  tagits  tillvara  på  olika  sätt,  dels  via  
samverkansmöten,  möten  med  skyddsombud,  hearings  då  olika  delar  av  utredningen  pre-‐‑
senterats  m  m.  Vi  har  även  tagit  hänsyn  till  hur  personal  och  ledning  inom  exv  lärarutbild-‐‑
ning  och  Humaniora  har  uttryckt  sina  visioner  för  sina  respektive  utbildningar  (se  mer  i  rap-‐‑
porten).  Dock  är  det  så  att  när  all  fakta  finns  så  behöver  vi  som  ledning  göra  en  oberoende  
analys  och  bedömning.  

2.2 Ortsfrågor Östersund/Sundsvall 
2.2.1 Ortskonflikt Östersund/Sundsvall 

Frågor/synpunkter:  
• Har  det  gjorts  eller  kommer  det  att  göras  någon  riskanalys  över  en  eventuell  ortskonflikt  

mellan  Östersund  och  Sundsvall.  Vissa  farhågor  framförs  att  en  ny  ortskonflikt  kan  vara  
under  uppsegling  när  väl  förslaget  är  genomfört,  något  alla  till  varje  pris  vill  undvika.  

• Det  finns  en  risk  för  obalans  mellan  Sundsvall  och  Östersund  när  Sundsvall  tar  över  alla  
studenter  från  Härnösand.  Särskilda  satsningar  kan  behövas  i  Östersund  för  att  motverka  
detta.  

• Finns  det  risk  att  Östersund  blir  nästa  campusort  att  läggas  ned,  så  att  Mittuniversitetet  
bara  har  ett  campus  i  Sundsvall?	  

Svar:    
Vi  har  lagt  ett  förslag  som  vi  tycker  är  nödvändigt  och  riktigt  och  det  har  vi  gjort  för  univer-‐‑
sitetets  bästa  och  för  hela  regionen,  Västernorrland  och  Jämtland.  Det  finns  inga  konspirato-‐‑
riska  planer  om  en  reduktion  av  antal  campusorter  som  ett  mål  i  sig  och  det  finns  heller  inga  
planer  på  att  härnäst  utreda  vare  sig  Sundsvall  eller  Östersund.  

2.2.2 Vart tog frågorna kring att flytta verksamhet från Östersund eller 
Sundsvall till Härnösand vägen? 

Svar:  
På  styrelsemötet  den  31  oktober  fattades  beslut  om  att  utreda  vidare  scenario  3  (flytt  av  all  
verksamhet  från  Härnösand  till  Sundsvall)  och  scenario  4  (lärarutbildningen  kvar  i  Härnö-‐‑
sand  med  flytt  av  övrig  verksamhet).  Med  andra  ord,  släpptes  scenario  1  (fortsätta  som  nu-‐‑
läget)  samt  scenario  2  (flytta  verksamhet  från  Östersund  och  Sundsvall  till  Härnösand).    

2.2.3 Samverkan mellan orterna 

• Med  all  respekt  för  personal  och  verksamma  vid  Härnösands  campus,  men  universitets-‐‑
ledningen  har  god  grund  för  sitt  ställningstagande  och  jag  upplever  att  merparten  av  
Miuns  personal  ställer  sig  bakom  det  vägval  som  nu  görs.  Min  kommentar  rör  RISKER  i  
den  framtida  organisationen:  När  ett  hot/en  slagpåse  försvinner  från  en  grupp  så  infinner  
sig  en  smekmånadsperiod  med  relativt  få  konflikter.  Men  ganska  snart  riktas  missnöjet  åt  
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ett  nytt  håll.  Nu  blir  det  Östersunds  tur  att  vara  den  mindre  campusorten.  Jag  oroar  mig  
inte  för  att  Campus  Östersund  kommer  att  försvinna  eftersom  det  fyller  en  viktig  funkt-‐‑
ion  för  att  täcka  hela  regionen,  men  jag  oroar  mig  för  att  man  i  "ʺsorgearbetet"ʺ  efter  skils-‐‑
mässan  med  Härnösand  inte  kommer  tycka  att  det  känns  anständigt  att  jobba  med  un-‐‑
derhåll  och  stärkande  av  relationerna  mellan  Svl  och  Ösd.  Ortskonflikten  som  funnits  ti-‐‑
digare  har,  åtminstone  i  mitt  tycke,  börjat  ebba  ut  och  jag  tror  det  är  väldigt  viktigt  att  
man  nu  inte  tappar  trycket  i  parollen  att  vi  är  ETT  universitet,  men  flera  campus.  Vi  får  
inte  sluta  arbeta  med  samverkan  och  generositet  över  orter.  Vi  får  inte  låta  det  goda  kli-‐‑
matet  som  skapats  mellan  Svl  och  Ösd  "ʺsköta  sig  självt"ʺ  medan  organisationen  har  huvu-‐‑
det  vänt  åt  annat  håll.  För  då  är  vi  snart  där  igen...  

Svar:  
  Ja,  samverkan  mellan  orterna  är  en  förutsättning  för  att  vi  ska  klara  vårt  uppdrag  att  leve-‐‑
rera  utbildning  av  hög  kvalitet  och  med  god  attraktivitet.  

2.2.4 Ska något flyttas till Östersund?  

Frågor/synpunkter:  
• I  nuläget  är  det  självklart  jätteviktigt  att  ta  hand  om  personalen  i  Härnösand.  Men  det  

vore  bra  att  ganska  snart  börja  tänka  igenom  vad  som  kan  tas  över  till  Östersund  på  sikt.  
För  att  få  balans  så  måste  Östersund  komma  fram,  utan  att  för  den  skull  bolla  med  den  
personal  som  finns  i  Härnösand  idag.  När  ny  verksamhet  formas  behöver  frågan  om  var  
den  ska  hamna  vara  en  levande  fråga.  

• När  det  gäller  kostnadsminskningar  på  lång  sikt  så  har  Östersund  gott  om  lokaler,  om  vi  
initialt  flyttar  utbildningar  hit  så  behövs  inte  lika  många  lokaler  i  Sundsvall.  Det  skulle  
innebära  en  lokalmässig  vinst.    

• Viktigt  att  nu  se  på  både  kort  och  lång  sikt  och  att  tänka  på  att  inte  bygga  fast  sig.  Man  
måste  även  se  vad  man  vill  ha  på  lång  sikt.  Det  sägs  att  kvaliteten  ska  styra,  ändå  blir  lo-‐‑
kalerna  styrande;  får  stor  betydelse.  Vi  måste  veta  att  vi  kan  få  en  bra  verksamhet  vid  
hela  Miun.  Sundsvall  och  Härnösand  har  i  stort  sett  samma  studentmarknad.  Östersund  
har  en  lite  annan  marknad  och  därför  kompletterar  orterna  varandra.    

Svar:    
Det  ingår  inte  i  utredningsuppdraget  att  ta  ställning  till  omlokalisering  av  verksamhet  till  
Östersund.    

2.3 Utvecklingsmöjligheter 
2.3.1 Utvecklas Blended-learning? 

Svar:    
Blended-‐‑learning  utvecklas  inom  ramen  för  ett  projekt  inom  utbildningsstrategin.  Huruvida  
aktuella  utbildningar  ska  använda  denna  metod  styrs  inte  av  lokaliseringsbeslutet.  
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2.3.2 Kommer vi att bli starkare med två Campus än med tre Campus? 

Svar:    
Ja,  det  är  den  sammanvägda  bedömningen:  för  att  på  lång  sikt  säkra  ett  starkt  universitet  
med  attraktiva  utbildningar  med  god  kvalitet  behöver  detta  genomföras.    

2.3.3 Synergieffekter för lärarutbildningen 

• Nu  har  man  tittat  på  lärarutbildningen,  vilka  andra  synergieffekter  ser  man?  Vilka  förde-‐‑
lar  finns  för  miljön  i  Sundsvall?  Samhällsvetenskap,  pedagogik,  humaniora  ligger  nära  
till  hands  för  samverkan.  Ja,  det  finns  intresse  i  Sundsvall  för  samverkan.  Studenterna  
vill  ej  åka  mellan  orterna.  Biologi  och  geografi  blev  inte  bättre  för  att  de  hamnade  i  
Sundsvall.  Vad  är  ämnesrelaterade  problem,  hur  vet  man  att  det  blir  styrka  genom  att  
flytta?    

Svar:  
Genom  att  skapa  en  bredare  miljö  så  kan  man  lättare  hitta  samarbeten  mellan  ämnena  och  
det  ger  en  större  flexibilitet  för  lärarutbildningens  utveckling  i  framtiden.  Det  skapar  också  
möjligheter  för  studenter  att  läsa  en  kombination  av  ämnen.  Dessutom  finns  större  möjlig-‐‑
heter  att  skapa  en  attraktivare  studentmiljö  och  ett  mer  levande  campus  för  studenterna.  

2.4 Regionala effekter 
2.4.1 Tas det någon hänsyn till regionala konsekvenser? 

Frågor/synpunkter  

• Tas  det  någon  hänsyn  av  konsekvenserna  för  Härnösands  stad  vid  eventuell  flytt?  
• Mittuniversitetet  kommer  att  få  svagare  stöd  i  regionen  i  och  med  att  vi  lämnar  Härnö-‐‑

sand  som  campusort.  Hur  påverkar  detta  vår  ställning  nationellt,  t.ex.  vår  förhandlings-‐‑
position  mot  regeringen  i  frågor  kring  takbelopp  och  forskningsmedel?  

• Vilka  regionalpolitiska  strategier  ser  man  framför  sig,  vi  förlorar  röster  i  regionen  som  
talar  för  oss  mot  regering  m.fl.  nationella  aktörer?    
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Svar:    
Vi  kan  bara  ta  ansvar  för  det  vi  har  ansvar  för,  dvs  vår  egen  verksamhet  och  genom  en  sam-‐‑
lad  lokalisering  i  Sundsvall  så  tar  vi  också  ansvar  för  att  fortsatt  vara  en  stark  regional  aktör.  
Utredningen  om  de  regionala  konsekvenserna  (se  bilaga  2)  som  Sweco  genomfört  visar  att  
effekterna  för  den  gemensamma  arbetsmarknaden  Sundsvall-‐‑Härnösand  är  försumbara.  

2.4.2 Värdet av varumärket Härnösand 

• Varumärket  Härnösand  ”Universitets-‐‑  och  lärdomsstaden  Härnösand”  samt  ”Härnö-‐‑
sand,  Nordens  Aten”  eller”  Sundsvall  Norrlands  huvudstad”.  Den  ena  orten  är  starkt  
förknippad  med  universitet  ungefär  som  Umeå,  Uppsala  eller  Lund  är.  Den  andra  är  en  
ort  som  har  ett  universitet,  lite  på  samma  sätt  som  att  Stockholm  och  Göteborg  är  städer  
som  också  råkar  ha  universitet.  ”När  man  hör  Härnösand  tänker  man  på  utbildning”  är  
rätt  vanligt  att  höra  i  kontakten  med  det  omgivande  samhället.  Distansutbildning  och  
Härnösand  är  också  intimt  förknippade  sedan  lång  tid  tillbaka  och  bygger  på  en  tradition  
där  Statens  skola  för  vuxna  (SSVH),  Centrum  för  flexibelt  lärande  (CFL),  Distum  och  
Nätuniversitetet  haft  verksamhet.  Värdet  av  varumärket  Härnösand  har  inte  utvärderats  
men  är  en  stor  tillgång  för  Mittuniversitetet  och  lärarutbildningen  i  rekryteringssam-‐‑
manhang.  

Svar:    
Det  är  andra  aspekter  som  varit  avgörande  för  ledningens  ställningstagande,  kvalitet  och  
ekonomi  har  vägts  mot  varandra  liksom  risker  på  kort  och  långs  sikt  samt  förmågan  att  stå  
starka  som  universitet  2015  och  framåt.  Genom  en  samlad  lokalisering  i  Sundsvall  så  tar  vi  
också  ansvar  för  att  fortsatt  vara  en  stark  regional  aktör.    

  

2.5 Lokaler och kostnader 
2.5.1 Bud från Härnösands kommun 

Frågor/synpunkter:  
• Förlorade  intäkter  från  Härnösands  kommun,  HEMAB  +  diverse  professursbidrag  
• Härnösands  kommun  har  gått  in  på  ett  bra  sätt  och  har  satsningar  för  framtiden  som  inte  

har  värderats  på  något  sätt  i  utredningen.  

Svar:    
Frågan  är  större  än  så,  här  måste  det  bästa  för  universitetet  på  sikt  vara  vägledande,  och  inte  
vilken  kommun  som  för  tillfället  ”bjuder  högst”.  Därför  har  vi  avstått  från  att  skapa  en  situ-‐‑
ation  där  kommunerna  har  fått  ”bjuda”  över  varandra.  
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2.5.2 Det blir dyrare med flytt till Sundsvall (lokalkostnader m.m.) 

• Grundförutsättningen  för  utredningen  var  ekonomin  -‐‑  sparbetinget  på  lokalerna  var  5  
miljoner,  nu  är  vi  uppe  i  6  miljoner,  jag  är  besviken,  det  kommer  att  bli  dyrare  att  flytta  
till  Sundsvall,  lokalhyrorna  är  lägre  i  Härnösand  än  i  Sundsvall.  

Svar:    
Vår  kostnadsberäkning  visar  att  en  flytt  av  verksamheten  till  Sundsvall  genererar  en  bespa-‐‑
ring  på  totalt  ca  11  miljoner  (se  avsnitt  7.9  Kostnadsberäkningar  i  rapporten).    

2.5.3 Var tas kostnader för flytten från? 

• Den  rapport  som  Anders  Söderholm  författat  (?)  lämnar  enligt  min  åsikt  mkt  övrigt  att  
önska,  inte  minst  den  ekonomiska  sidan.  Fast  jag  har  förstått  att  fokus  har  ändrats  till  att  
inte  gälla  ekonomin  så  fattar  jag  ändå  inte  hur  vi  1.  Ska  spara  50  miljoner  2.  Kan  ta  kost-‐‑
nader  för  en  flytt  på  ett  antal  okända  miljoner,  27  finns  redovisade,  men  då  saknas  bl.  a.  
omställningskostnader,  ev  nybyggnationer  och  andra  idag  okända  kostnader,  t.  ex.  kon-‐‑
sekvenser  av  det  pågående  omställningsarbetet.  Var  kommer  dom  pengarna  ifrån?  Myn-‐‑
dighetskapitalet  lär  vi  ju  inte  kunna  röra  och  om  vi  ändå  hade  dessa  pengar  så  hade  vi  
inte  behövt  spara  in  på  grund  av  takbeloppet.  Eller?    

Svar:    
Mittuniversitetet  har  idag  en  god  ekonomisk  ställning  med  ett  sparat  myndighetskapital  som  
kan  användas  för  engångskostnader  för  en  omlokalisering.  Att  finansiera  större  utbildnings-‐‑
volymer  än  vad  universitetets  takbelopp  sätter  gränser  för  är  inte  ekonomisk  hållbart  och  
skulle  strida  mot  universitetets  utbildningsuppdrag.  

2.5.4 Kalkylerna är ofullständiga 

Frågor/synpunkter:  
• Kalkyl  och  finansiering  -‐‑  kalkylerna  är  ofullständiga  på  väsentliga  poster  t  ex  dubbel  

hyra  (överlappning)  och  biblioteksombyggnad  alt.  nybyggnad.  Stor  osäkerhet  i  andra  
poster.  Är  materialet  i  nuläget  så  fullständigt  att  det  kan  utgöra  beslutsunderlag?  All  be-‐‑
fintlig  och  eventuell  framtida  lokal  finansiering  från  Härnösands  kommun  har  ej  beaktats  
och  riskerar  att  bortfalla,  även  beträffande  forskningsstöd.    

• Utredningen  om  lokalytor  -‐‑  Bristande  transparens  finns  i  lokalbehovsutredningen.    Hur  
kan  den  betydligt  mindre  ytan  i  Sundsvall  täcka  verksamhetens  behov  utan  att  försäm-‐‑
ring  uppstår  kvalitativt  för  studenter  och  personal.  Detta  framgår  ej.  Vidare  saknas  upp-‐‑
gifter  om  bostäder  och  parkeringsplatser  för  studenter  inkl.  kostnader.  Speciallokaler  för  
olika  ändamål  som  bild,  musik,  drama,  idrott  har  fram  till  nu  ej  kunnat  granskas,  ef-‐‑
tersom  grundmaterialet  inte  publicerats.  

• Om  ekonomi:  Verksamheten  fungerar  bra  i  Härnösand  idag,  det  finns  goda  planer  på  
reducering  av  lokalkostnaderna,  det  finns  erbjudanden  från  kommunen  som  är  även  
ekonomiska  bidrag  till  vår  verksamhet.  Det  fattas  i  materialet  som  rektor  presenterade  
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den  6.e.  Det  fanns  flera  frågor  om  siffror  som  inte  fick  tillfredsställande  svar.  Det  fanns  
frågor  av  vikt  som  fick  svaret  "ʺDetta  ska  vi  utreda"ʺ  -‐‑  till  exempel  den  stora  frågan  om  till-‐‑
gång  till  boende  och  parkering  för  distansstudenter.  Det  finns  oklarheter  kring  tidspla-‐‑
nerna,  lokalerna.  

• Kostnaden  på  21  mkr  för  investeringar  i  fastighet  i  Svl  missvisande?  Kostnaden  21  mkr  
kommer  att  ligga  i  en  10-‐‑årig  avskrivningsplan,  vilket  innebär  att  det  blir  en  årlig  av-‐‑
skrivningskostnad  på  2,1  mkr.  

• Kostar  det  inte  mer  än  skillnaden  5  mkr  att  driva  ett  campus?    

Svar:    
Lokalprogrammet  för  scenario  3  omfattar  6  066  kvm  LOA(V)  (lokalarea  för  verksamhet,  ar-‐‑
betsrum,  sammanträdesrum  etc.)  och  för  scenario  4,  6  465  kvm  LOA(V).  I  LOA(V)  ingår  alla  
verksamhetsytor  som  kontor,  speciallokaler,  undervisningslokaler  och  bibliotek.  Det  som  
inte  ingår  är  i  huvudsak  kommunikationsytor  och  toaletter.  Differensen  mellan  de  båda  
scenariorna  är  således  endast  399  kvm  för  de  aktiva  verksamhetsytorna.  Klövern  och  Härnö-‐‑
sands  kommunfastigheter  har  presenterat  en  inlösning  av  lokalprogrammet  för  Härnösand  
som  omfattar  ca  11  100  kvm  hyresgrundande  area  som  då  inkluderar  kommunikationsytor  
m.m.  Sundsvalls  kommun  har  presenterat  ett  förslag  på  inlösen  av  lokalprogrammet  som  
omfattar  8  450  kvm  hyresgrundande  area.  Skillnaden  kan  bero  på  att  Klöverns  lösning  inne-‐‑
bär  större  kommunikationsytor  och  exempelvis  större  kontor  än  de  som  tagits  upp  i  lokal-‐‑
programmet.  

Vi  har  fått  en  samlad  indikativ  kostnadsnivå  av  SKIFU,  Sundsvalls  kommuns  Fastighetsut-‐‑
veckling  AB.  Slutliga  kostnader  för  lokalerna  kommer  att  fastställas  först  vid  en  upphandling  
av  nya  lokaler.  Säkrare  siffror  går  inte  att  få  fram  utan  projektering  och  upphandling.  Våra  
beräkningar  är  granskade  av  en  extern  konsult  (se  bilaga  7).  

2.5.5 Flyttkostnader 

• Vad  brukar  hända  när  myndigheter  flyttar  –  det  blir  alltid  dyrare  än  vad  man  först  hade  
beräknat,  det  visar  rapport  från  Riksrevisionen.    

Svar:  
Flyttkostnaden  är  en  engångskostnad  som  går  att  hantera  via  vårt  sparade  myndighetskap-‐‑
ital.  Detta  ger  långsiktiga  vinster  som  motiverar  denna  engångskostnad.  

2.5.6 Hur påverkas lokalerna i Sundsvall? 

Frågor/synpunkter  
• Funderingar  framfördes  över  hur  lokallösningen  i  Sundsvall  skulle  lösas,  om  det  finns  

lediga  lokaler  eller  om  det  kommer  att  byggas  nytt.  Här  påpekades  det  även  att  det  finns  
god  tillgång  på  lokaler  i  Östersund.  

• Lokaler  i  Sundsvall:  Hur  påverkas  lokalerna  i  Sundsvall  av  inneveckor?  
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• Kommer  det  att  finnas  lokaler  i  Sundsvall  –  det  är  redan  en  brist  på  lokaler  -‐‑  vi  kan  inte  
trolla  med  samlingsveckorna  hur  mycket  som  helst,  om  vi  ska  trängas  ihop  med  andra  
får  vi  lägga  tokiga  scheman  som  slutar  med  att  vi  kommer  att  tappa  studenter.    

• Finns  det  tillräckligt  många  lokaler  i  Sundsvall  när  studenter  och  personal  från  Härnö-‐‑
sand  ska  flytta  dit?  

  

• Hur  är  det  tänkt  att  både  reguljär/distans  studenterna  ska  få  plats  i  Sundsvall,  eftersom  
man  ska  satsa  på  reguljärstudenter  när  det  gäller  studentboende,  utbildningslokaler  samt  
parkeringsplatser  (utbildningslokalerna  på  Miun  i  Härnösand  räcker  inte  i  nuläget  till  
vid  inneveckor  för  distansarna,  lokaler  måste  hyras  externt).      I  Härnösand  finns  det  19  
lärosalar  och  i  Sundsvall  är  det  planerat  för  7  nya  salar.  Hur  går  det  ihop  när  Sundsvall  
redan  har  en  beläggning  på  80  procent?  

• Vi  funderar  lite  över  hur  vi  ska  få  plats  och  vilka  de  nya  lokalerna  blir.  Det  behövs  både  
fler  undervisningslokaler  samt  var  ska  alla  studenter  skriva  sina  tentamina  och  var  all  
personal  ska  ha  sina  kontor.  

• I  Härnösand  har  vi  idag  19  lärosalar  och  måste  dessutom  hyra  till  fler  salar  utanför  cam-‐‑
pus  när  samtliga  studenter  är  på  plats.  I  föreslagna  lokaler  i  Sundsvall  planeras  för  7  lä-‐‑
rosalar.  Hur  ska  verksamheten  kunna  bedrivas  på  en  så  hårt  minskad  yta,  finns  det  ex-‐‑
pansionsmöjligheter  och  i  så  fall  hur  ser  de  ut  och  hur  stor  skulle  den  kostnaden  kunna  
bli?  

Svar:  
Det  tillkommande  behovet  i  Sundsvall  kommer  att  lösas  genom  nytillskott  av  lokaler.  En  
kommande  upphandling  får  visa  om  detta  kommer  att  ske  i  befintliga  lokaler  i  direkt  anslut-‐‑
ning  till  campus  kompletterad  med  viss  nybyggnad  eller  nybyggnad  inom  Åkrokenområdet.  

Ang  inneveckor:  13  nya  lärosalar  inkluderande  Active  Learning  Classroom  och  kombisalar  
ingår  i  lokalprogrammet  och  förutom  detta  finns  bedömd  ledig  kapacitet  inom  nu  befintliga  
salar.  Dessutom  finns  enligt  Sundsvalls  kommun  möjlighet  till  tillfälliga  inhyrningar  i  cam-‐‑
pus  närhet.  UTV  har  även  i  uppdrag  att  se  över  möjligheten  till  spridning  av  inneveckorna.  

Det  finns  tid  att  planera  detta  och  vi  utgår  från  att  detta  går  att  lösa.    

2.5.7 Vad kostar ett nytt bibliotek i Sundsvall 

Frågor/synpunkter  
• Vad  kommer  ett  nytt  bibliotek  att  kosta  i  Sundsvall  finns  det  med  i  de  ekonomiska  be-‐‑

räkningarna  –  kommer  inte  det  att  bli  ett  dyrare  alternativ?  
• Outredda  lokalkostnader  för  bl.a.  biblioteket  i  Sundsvall.  En  realistisk  kostnad  kan  

uppgå  till  30  miljoner  (förstärkning  av  golv,  balkar  etc.)  
• Hur  mycket  kostar  en  ombyggnad/utökning  av  bibliotekslokalerna  i  Sundsvall?  
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Svar:    
Bibliotekets  lokallösning  kommer  att  utredas  av  ett  särskilt  delprojekt,  detta  kommer  att  
starta  omgående.    

2.5.8 Logistikproblem under flytten 

• Logistikproblemen  som  kommer  i  samband  med  flytt.  Dubbelhyror  -‐‑  och  vad  ska  man  
göra  av  folket  under  tiden?  

Svar:  
En  särskild  projektgrupp  kommer  att  ta  fram  en  detaljerad  tidplan  för  anskaffning  av  nya  
lokaler  och  när  flyttningarna  kommer  att  ske.  Tidplanen  kommer  att  ta  hänsyn  till  avveckl-‐‑
ingen  av  lokaler  i  Härnösand.  

2.5.9 Schemaproblematik 

• Eftersom  lokalerna  kommer  att  bli  färre  innebär  det  att  schemat  kommer  att  bli  mycket  
svårare  att  lägga  och  det  i  sin  tur  medför  att  det  kommer  att  förläggas  undervisning  på  
kvällstid.  Det  är  ingenting  som  varken  studenter  eller  lärare  kan  uppleva  som  positivt.  

Svar:  
En  särskild  projektgrupp  kommer  att  se  över  planering  för  utbildningarna  för  att  säkerställa  
att  de  behov  som  finns  går  att  tillgodose.  

2.5.10 Går det att expandera? 

• Jag,  och  säkert  många  med  mig,  hoppas  ju  på  att  universitetet  någon  gång  kommer	  att  
kunna  växa  igen.  Det  jag  läser  mellan  raderna  i  rapporten  är  att  vi  kommer  att  få  en  
ganska  trångbodd  situation  i  Sundsvall  om  flytten  av  all  verksamhet  i  Härnösand  ge-‐‑
nomförs.  Jag  undrar  då  stilla  vad  vi  kommer  att  ha  för  möjligheter  att  hantera  en  fram-‐‑
tida  expansion?  Jag  är  lite  rädd  för  att  vi  bygger  fast  oss  i  något  som  är  för  trångt  för  det.  
Östersund  har  fortfarande  gott  om  plats,  så  i  första  hand  kommer  man  väl  att  expandera  
där  om  det  blir  verklighet,  men  var  man  kan  expandera  handlar  ju  inte  bara  om  var  man  
får  plats  utan  också  om  inom  vilken  disciplin  man  har  möjlighet  att  växa.  Det  jag  skriver  
nedan  är  detaljer  som  kanske  är  för  små  frågor  i  nuläget,  men  jag  delger  dem  i  alla  fall  då  
de  eventuellt  kan  vara  av  värde  längre  fram  då  det  väntade  beslutet  skall  verkställas.  De  
inneveckor  som  lärardistansutbildningen  förmodligen  fortfarande  kommer  att  ha  efter  en  
flytt  till  Sundsvall,  kan  dessa  läggas  under  campusutbildningarnas  tentamensperioder  då  
Sundsvalls  lokaler  ändå  är  underutnyttjade?  Man  kanske  ändå  måste  förstärka  med  att  
hyra  andra  lokaler  tillfälligtvis  under  belastningstoppar,  men  då  kanske  det  är  klokare  att  
hyra  lokaler  för  tentamina  än  för  undervisning?  För  skriftliga  tentor  behövs  ju  inte  AV-‐‑
utrustning  och  stora  skrivtavlor.  
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Svar:  
I  den  långsiktiga  lokalplaneringen  för  respektive  campus  ingår  säkerställande  av  möjligheter  
till  såväl  minskning  som  ökning  av  lokalytan.  

2.5.11 Sambiblioteket 

• Det  finns  vissa  funderingar  kring  Sambiblioteket  och  dess  verksamhet.  Ska  allt  flyttas  till  
Sundsvall  eller  vad  finns  det  för  avtal  med  Härnösands  kommun.  Stora  delar  av  en  viktig  
litteratur  för  lärarstuderande  finns  där  som  referenslitteratur.  Särskilt  nämndes  den  do-‐‑
nerade  boksamlingen  Bob  Anderson  Collection  -‐‑  ägs  den  av  universitetet  eller  Härnö-‐‑
sands  stad?  

Svar:  
Samlingen  ägs  av  Mittuniversitetet  och  flyttas  med.  

2.5.12 Antalet lärosalar i Härnösand 

Frågor/synpunkter:  
• Undervisningslokaler  efter  omlokalisering  -‐‑  I  lokalutredningen  redovisas  endast  de  

undervisningssalar  som  är  öppet  bokningsbara  i  bokningssystemet.  För  Härnösand  är  
det  19  lärosalar  och  6  föreläsningssalar,  i  Sundsvall  11  lärosalar  och  6  föreläsningssalar.  I  
förslaget  på  nya  lokaler  i  Sundsvall  ligger  11  lärosalar  och  6  föreläsningssalar,  en  minsk-‐‑
ning  med  ca  40  %.  Totalt  kommer  det  alltså  att  finnas  22  lärosalar  och  12  föreläsningssa-‐‑
lar.  Detta  i  sig  är  oroväckande  lite,  men  om  man  tittar  till  det  lokalbestånd  som  nyttjas  i  
praktiken  ser  det  lite  annorlunda  ut.    
  
I  Härnösand  finns  idag  25  lärosalar  i  bokningssystemet  tillgängliga  för  undervisning,  yt-‐‑
terligare  3  salar  som  ligger  helt  utanför  bokningssystemet  men  som  används  för  under-‐‑
visning  i  relativt  stor  utsträckning  (N112  32  pl,  XE3023  14  pl  och  XE4026  24  pl)  samt  en  
lärosal  och  en  föreläsningssal  i  sambiblioteket  (Olof  Högberg  salen)  som  universitetet  har  
möjlighet  att  boka.  Det  är  en  minskning  med  över  60  procent.    
  
Härnösand  har  i  dagsläget  5  datorsalar  (sambiblioteket  har  ytterligare  en)  och  i  förslaget  
till  nyproduktion  finns  1  datorsal.  Vi  har  verksamhet  som  använder  två  datorsalar  paral-‐‑
lellt,  med  30  studenter  i  varje  sal  trots  att  de  är  dimensionerade  för  16,  även  tre  salar  pa-‐‑
rallellt  förekommer  i  statistikkurserna  i  Ped  B  och  C.  

2.5.12.1 Lärosalar  

Idag  
Härnösand   29    
Sundsvall   11  (enligt  utredningen)  
Summa     39  
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Efter  omlokalisering  
Sundsvall  befintligt:      11  
Sundsvall  nyproduktion:     11  
Summa           22  
  
Med  den  samvariation  i  belastningsgrad  mellan  orterna  som  föreligger  är  förslaget  inte  real-‐‑
istiskt.  

Svar:  
Se  svar  ovan  beträffande  lärosalar.  Sammanträdesrum  tillhörande  institutioner  finns  med  i  
det  nya  lokalprogrammet  och  borde  också  kunna  användas  för  undervisning.  Beräkningen  
av  datasalar  baseras  på  nyttjandestatistik  för  befintliga  datasalar  i  Härnösand  och  Sundsvall.  

2.6 Kompetens- och personalfrågor 
2.6.1 Stöd till personalen 

• Att  Mittuniversitetet  ser  till  att  stötta  och  ge  personalen  den  hjälp  och  stöd  (Företagshäl-‐‑
san)  som  behövs  genom  samtal  och  dyl.  

• Det  är  många  som  mår  dåligt  –  det  är  viktigt  att  de  ses  och  att  de  får  möjlighet  att  prata  –  
det  måste  få  ta  tid.  Men  det  finns  också  de  som  är  verksamma  i  Härnösand  som  ser  posi-‐‑
tivt  på  en  flytt.  I  dagsläget  kan  de  inte  säga  vad  de  tycker  eftersom  de  inte  vill  bli  utsatta  
för  kommentarer.  Båda  fallen  måste  lyftas  fram  i  en  riskanalys  så  att  relationerna  i  det  
långa  loppet  inte  blir  drabbade.  

Svar:  
En  särskild  grupp  kommer  att  starta  för  att  se  över  personalfrågorna.  Företagshälsovården  
finns  och  kan  nyttjas  för  dem  som  behöver  det.  Fortsatt  arbete  med  riskanalysen  kommer  
också  att  ske  i  det  fortsatta  arbetet.    

2.6.2 Kompetensflykt 

Frågor/synpunkter:  
• Argumenten  låter  bra,  men  lärarutbildningen  har  tappat  mandat  när  Assy  Johansson  

gick  i  pension.  Jag  är  rädd  att  vi  tappar  ytterligare  personer  med  bra  kunskap  om  lärar-‐‑
utbildningen  om  verksamheten  i  Härnösand  flyttas.  Kan  vi  säkra  upp  att  personer  med  
hög  kompetens  blir  kvar  (det  är  5  år  kvar  av  nuvarande  lärarutbildningen)?    

• Examensrätter  riskeras  -‐‑  professorer  har  redan  nu  signalerat  att  de  hoppar  av  vid  en  flytt.    
• Om  kompetenstapp:  Det  finns  en  del  kollegor  som  följer  med  i  en  flytt  till  Sundsvall,  men  

lika  många  som  har  andra  planer,  vissa  kan  inte  välja  av  praktiska  skäl,  vissa  vill  inte  
vara  med  under  en  rörig  period  som  kommer  att  pågå  under  flera  år.  Detta  gäller  ad-‐‑
minstrativ/teknisk  personal  och  undervisande/forskande  kollegor.  Det  kommer  med  all  
sannolikhet  att  bli  ett  kompetenstapp  av  stora  mått  och  det  kommer  att  störa  verksam-‐‑
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heten  i  grunden.  Jag  är  orolig  för  vad  detta  kan  innebära  för  framtiden  vad  gäller  stu-‐‑
dentrekryteringen.  

• Utan  sammanhållningen  bland  personalen  i  utbildningen  och  utan  deras  mångåriga  erfa-‐‑
renhet  och  expertis  finns  inte  lärarutbildningen.  Det  är  en  mycket  komplext  varelse  som  
är  känslig  för  förändringar  i  olika  nyckelområden  -‐‑  sådant  som  bara  måste  fungera  om  
helheten  ska  vara  livskraftig.  En  väl  fungerande  VFU  organisation  är  en  sådan,  progress-‐‑
ion  och  tydliga  forskningskopplingar  är  en  till,  boende  och  parkering  och  andra  prak-‐‑
tiska  knutar  är  en  annan.  Det  finns  redan  oroliga  studenter  som  hör  sig  för  kring  alla  för-‐‑
ändringar,  och  det  finns  en  psykologisk  samt  en  ekonomisk  spärr  för  vad  studenterna  
kan  klara  av.  

• Motivationen  hos  personal  som  flyttas  med  mot  sin  vilja.  Vad  händer  om  drivkraften  inte  
flyttar  med?  

• Humansidan  -‐‑  Nytt  beslut  innebär  stor  psykosocial  belastning  på  personalen  efter  en  
segdragen  och  inte  helt  optimal  omställningsprocess  som  knappt  har  hunnit  sjösättas.  
Risk  finns  för  att  personal  söker  nya  arbeten,  att  motivationen  sjunker  samt  viss  uppgi-‐‑
venhet.    Nyckelkompetenser  kan  komma  att  försvinna.  

Svar:  
Medarbetarna  är  vår  viktigaste  resurs  och  förhoppningen  är  att  så  många  som  möjligt  ska  
känna  sig  motiverade  att  följa  med  i  en  omlokalisering.  Givetvis  finns  det  risker  med  en  så-‐‑
dan  här  stor  förändring  och  där  är  ”kompetenstapp”  en  av  de  största  riskerna,  åtminstone  på  
kort  sikt,  och  det  måste  vi  försöka  motverka  så  långt  som  möjligt.  På  längre  sikt  finns  andra  
risker  med  att  inte  genomföra  en  omlokalisering.  

En  särskild  grupp  kommer  att  starta  för  att  se  över  personalfrågorna.  Företagshälsovården  
finns  och  kan  nyttjas  för  dem  som  behöver  det.  Fortsatt  arbete  med  riskanalysen  kommer  
också  att  ske  i  det  fortsatta  arbetet.  

2.6.3 Lika villkor 

• Lika  villkor,  ”Kvinnofälla”:  Många  har  småbarn,  vid  pendling  blir  det  svårt  att  hålla  ihop  
det.  

Svar:  
Detta  har  även  identifieras  som  en  risk  i  riskanalysen  (se  bilaga  3  till  rapporten).  För  att  mot-‐‑
verka  denna  risk  nämns  där  åtgärder  som  att  anpassa  möten,  undervisning  etc  till  kommu-‐‑
nikationsmöjligheter  där  det  är  möjligt,  utöka  användningen  av  videokonferens  och  webb-‐‑
baserade  medel.     

2.6.4 Hantering av personliga situationer vid övergång 

• Scenario  3  innebär  utvecklingspotential,  som  skulle  kunna  vara  lockande  för  vissa  med-‐‑
arbetare.  Vore  bra  om  det  hittas  lösningar  att  hantera  detta,  exempelvis  jobba  mer  hemi-‐‑
från  för  att  hantera  personliga  situationer  i  övergången.  
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Svar:    
Denna  synpunkt  får  vägas  in  vid  planeringen  av  den  fortsatta  processen.  Den  projektgrupp  
som  arbetar  med  personalfrågor  kommer  så  snart  det  är  möjligt  att  arbeta  fram  riktlinjer  för  
hur  detta  ska  hanteras.    

2.7 Härnösand som studieort 
2.7.1 Härnösand inte attraktiv som studentstad 

Frågor/synpunkter  
• Uttalandet:  Härnösand  inte  en  attraktiv  studentstad.  Studentindex  är  ju  högt,  så  vad  

grundar  man  uttalandet  på?  
• Härnösands  campus  uppfyller  till  95  procent  våra  studenters  krav  på  ”studentliv”.  De  

studenter  som  studerar  på  lärarutbildningen  kommer  inte  direkt  från  gymnasiet  och  är  
inte  intresserade  och  inte  i  behov  av  samma  aktiva  studentliv  som  ungdomsstudenterna.    

• Den  unika  miljön  som  vi  har  i  Härnösand  i  form  av  tillgång  till  lämpliga  lokaler  och  
bibliotek,  närhet  till  lärare  och  övriga  personal  samt  ett  bra,  billigt  och  välplanerat  bo-‐‑
ende  finns  inte  i  Sundsvall.    Det  som  byggts  upp  under  20  år  i  Härnösand  kan  inte  bygg-‐‑
gas  upp  i  Sundsvall  på  två  år.    

• Finns  det  en  vilja  från  MIUN  om  att  andelen  campusstudenter  ska  öka  (det  var  vad  som  
tolkades  utifrån  argumentet  att  Härnösand  inte  är  intressant  för  campusstudenter)?  Är  
det  möjligt  att  den  argumentationen  kan  tydliggöras  kring  varför  man  vill  röra  sig  i  den  
riktningen?  Om  campusstudenterna  ska  öka  i  Sundsvall  –  hur  har  man  tänkt  kring  bo-‐‑
ende  och  den  bostadsgaranti  som  finns  idag?  

• Hur  kan  man  bestyrka  att  attraktiviteten  för  campus  Härnösand  har  minskat  när  t  ex  
institutionen  UTV  till  vårterminen  2013  hade  300  förstahandssökande  till  60  platser  på  
förskollärarutbildningen.    

Svar:  
Campus  Härnösand  förmår  att  attrahera  studenter  till  olika  distansutbildningar.  Där  finns  
ett  gott  söktryck  generellt  sett.  Däremot  har  det  under  en  längre  tid  varit  svårt  att  locka  re-‐‑
guljära  campusstudenter  till  Härnösand.  Vad  det  slutligen  beror  på  är  oklart,  men  det  är  ett  
faktum  att  studenterna  inte  väljer  att  studera  campusutbildningar  i  Härnösand  utan  föredrar  
olika  former  av  distansutbildning.  De  studenter  som  läser  på  campus  är  nöjda  med  sin  ut-‐‑
bildning  men  de  är  för  få  för  att  vi  ska  kunna  tillhandahålla  den  service  som  man  kan  för-‐‑
vänta  sig.  

Frågan  om  möjligheter  till  kortare  och  billiga  former  av  studentboenden  i  Sundsvall  vid  en  
eventuell  omlokalisering  är  en  mycket  viktig  fråga.  Kontakter  med  Sundsvalls  kommun  har  
tagits  i  frågan  och  de  utreder  saken  närmare.  
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2.7.2 Har studenterna valt bort Härnösand? 

Frågor/synpunkter  
• Är  det  så  att  studenterna  valt  bort  Härnösand  som  studieort?  Det  kanske  är  en  för  enkel  

slutsats.  Nollintag  idag  beror  generellt  på  inställda  utbildningar  p.g.a.  sänkt  takbelopp,  
den  framgångsrika  distansmodellen  valdes  före  campusutbildning.  Har  Miun  inte  ge-‐‑
nom  sin  inriktning  för  Härnösand  också  valt  bort  campusstudenter?  

• Sluta  lämna  felaktig/snedvriden  information  bara  för  att  det  ska  gynna  rektorns  förslag.  
300  sökanden  till  50-‐‑60  platser  -‐‑  säj  istället  att  Härnösand  är  mycket  attraktivt  som  di-‐‑
stanscampusort?!  Det  är  sanningen!  

• Studenterna  har  inte  valt  bort  Härnösand,  tvärtom,  vi  har  ett  stort  söktryck  på  våra  lä-‐‑
rarutbildningar  och  när  det  gäller  förskollärarutbildning  så  är  vi  bland  de  mest  sökta  i  
Sverige.  

• Härnösands  attraktionskraft  för  studenter  -‐‑  Sedan  slutet  av  1990-‐‑talet  har  Mitthögsko-‐‑
lans/Mittuniversitetets  uttalade  målsättning  varit  att  utveckla  distanspedagogik  och  ut-‐‑
öka  distansundervisning  och  e-‐‑lärande.  Verksamheten  vid  campus  Härnösand  som  besit-‐‑
ter  Mittuniversitetets  största  kompetens  på  områdena  pedagogik  och  distanslärande  har  
mycket  framgångsrikt  arbetat  med  dessa  målsättningar.  Andelen  distansutbildning  har  
också  ökat  till  omkring  90  procent  av  den  totala  utbildningsvolymen  på  orten.    Inneva-‐‑
rande  läsår  är  söktrycket  på  distansutbildningar  i  Härnösand  högre  än  någonsin  och  ge-‐‑
nomströmningen  hör  till  de  bästa  i  landet  för  denna  undervisningsform.  Högre  utbild-‐‑
ning  på  distans  har  nationellt  varit  ett  prioriterat  utvecklingsområde  som  i  perioder  un-‐‑
derstötts  av  de  statliga  aktörerna  Distansutbildningsmyndigheten  och  Nätuniversitetet.  
Många  lärosäten  kämpar  med  kvalitet  och  genomströmning  på  sina  distansutbildningar,  
medan  Mittuniversitetet  har  ett  grundmurat  gott  rykte,  t.o.m.  så  att  Högskoleverket  via  
Lars  Haikola  och  Lars  Ståhle  lyft  fram  Miun  som  ett  framstående  exempel  vid  nationella  
konferenser.  Enligt  undersökningen  Nöjd  Studentindex  2012  får  Campus  Härnösand  det  
högsta  värdet  av  våra  campusorter.  Trots  detta  påstår  nu  ledningen  att  Härnösand  inte  
lockar  studenter,  vilket  även  kablats  ut  i  media  som  ett  huvudskäl  till  flytten.  Trenden  i  
världen  går  mot  allt  mer  distansutbildning.  Ledningens  tolkning:  vi  måste  stärka  cam-‐‑
pusutbildningen  för  att  vara  konkurrenskraftiga  på  sikt.  Argumentet  att  det  krävs  cam-‐‑
pusstudenter  känns  sällsynt  krystat  för  att  komma  från  en  rektor  för  ett  universitet  med  
distansprofil.  

Svar:    
Det  har  funnits  möjlighet  att  välja  campusutbildning  framför  distans  i  Härnösand  men  stu-‐‑
denterna  har  inte  valt  det  alternativet.  En  omlokalisering  innebär  att  vi  behåller  valmöjlig-‐‑
heten  för  lärarutbildningen  att  i  framtiden  erbjuda  utbildning  även  i  annan  form  än  distans.  
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2.8 Humaniora och Energiutbildningen 
2.8.1 Är Humanioras problem kopplade till lokaliseringsort? 

Frågor/synpunkter  
• Humaniora  till  Sundsvall  -‐‑  Är  Humanioras  problem  kopplade  till  lokaliseringsort?    Det  

bör  analyseras  huruvida  det  finns  andra  orsaker  till  bristande  synergier  med  annan  verk-‐‑
samhet  innan  omlokalisering  anges  som  svar.  

• Är  det  en  räddning  för  humaniora  att  köra  campusutbildningar  i  Sundsvall  eller  skulle  
man  inte  kunna  köra  mer  på  distans  istället?  

• Pratet  om  kvalitet  rimmar  dåligt,  UTV  har  en  bra  genomströmning  idag  och  ska  hela  
Campus  Härnösand  offras  för  att  Humaniora  ska  räddas  –  det  är  inte  rimligt!  

• Utbildningsutbud  -‐‑  En  mer  långsiktig  helhetsöversyn  av  Miuns  utbildningsutbud  borde  
ha  gjorts.  Att  endast  titta  på  UTV  och  HUM  kan  ju  leda  till  felaktiga  beslut.  På  vilkas  be-‐‑
kostnad  skall  en  utveckling  av  HUM  och  förstärkt  lärarutbildning  med  eventuellt  en  äm-‐‑
neslärarutbildning  ske?  Detta  med  tanke  på  sänkta  anslag  från  regeringen.  

Svar:  
En  flytt  till  Sundsvall  ökar  enligt  den  analys  som  gjorts  möjligheterna  för  Humaniora  i  två  
avseenden.  För  det  första  kan  nya  ämnesmässiga  kombinationer  utvecklas  som  kan  skapa  
möjligheter  för  en  förnyelse  av  utbudet,  ökade  programinslag  och  nya  forskningssamar-‐‑
beten.  Det  gäller  i  första  hand  i  relation  till  samhällsvetenskapliga  ämnen  men  även  andra  
kombinationer  kan  vara  aktuella.  För  det  andra  kan  olika  kombinationer  av  campus  och  di-‐‑
stansutbud  prövas  för  att  skapa  en  bättre  spridning  på  olika  distributionsformer  och  ett  mer  
robust  utbud.  Båda  dessa  möjligheter;  utökade  samarbeten  och  utökat  programutbud  och  en  
bättre  balans  mellan  campus  och  distans;  vore  eftersträvansvärda  för  de  humanistiska  äm-‐‑
nenas  fortlevnad  och  utveckling.    

Fakulteterna  har  inom  ramen  för  omställningsarbetet  sett  över  sitt  utbildningsutbud,  dessu-‐‑
tom  pågår  en  översyn  av  utbildningsportföljerna  inom  arbetet  med  utbildningsstrategin.  

2.8.2 Humaniorautbildningar i Östersund 

• Från  Östersund  framfördes  funderingen  om  inte  t  ex  Humaniora  (historia  och  språk)  kan  
placeras  i  både  Östersund  och  Sundsvall.  Här  framhölls  framförallt  närheten  till  Jamtli  
och  till  turismforskningen.  Även  lärarutbildningen  menade  många  kan  förlägga  viss  
verksamhet  till  Östersund  med  tanke  på  att  många  från  regionen  läser  utbildningen  på  
distans  idag.  

Svar:  
Omlokaliseringen  från  Härnösand  till  Sundsvall  är  en  stor  omställning  och  utifrån  omsorg  
om  personalen  vill  vi  inte  öka  komplexiteten  just  nu  genom  att  införa  ytterligare  förändring-‐‑
ar.  
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2.8.3 Humaniora och eventuell ökning av HST 

• Argumentet  är  att  humaniora  behöver  flytta  för  att  kunna  utvecklas  och  stärkas.  Det  be-‐‑
tyder  inte  att  HUM  ska  öka  sina  HST  (som  vissa  tycks  uppfatta  det  som)  utan  HUM  ska  
utveckla  och  stärka  en  annan  utbildningsportfölj;  från  A-‐‑kurser  till  kurser  i  progression  
och  utbildning  inom  program.  Det  tycks  finnas  en  uppfattning  om  att  HUM  ska  äta  HST  
av  andra  institutioner  (läs  UTV)  vilket  inte  stämmer.  Jag  tror  att  det  är  viktigt  att  det  
kommuniceras  till  personalen  –  och  att  alla  hjälper  till  med  det  (även  prefekter).  

Svar:  
HUM  ska  inte  ta  över  HST  från  andra  institutioner,  verksamheten  ska  utvecklas  och  stärkas  
inom  givna  HST-‐‑ramar.  

2.8.4 Energiutbildningen svår att flytta 

• Energiutbildningen  är  svår  att  flytta  i  sin  helhet  p.g.a.  olika  laborativa  moment  som  ge-‐‑
nomförs  i  den  maskinhall  som  finns  i  Härnösand.  Det  är  viktigt  att  få  tid  och  utrymme  
för  att  etablera  och  knyta  kontakter  med  den  industristruktur  som  finns  i  Sundsvall  in-‐‑
nan  en  flytt  kan  ske.  Studenterna  som  ska  påbörja  sina  studier  H13  måste  informeras  om  
att  det  sista  året  ev.  måste  genomföras  i  Sundsvall.    

Svar:  
Energiutbildningen  behöver  samordnas  med  övriga  ingenjörsutbildningar,  detta  kommer  att  
ske  oavsett  lokaliseringsbeslut.  Vår  avsikt  är  att  labb-‐‑miljön  ska  vara  kvar  i  Härnösand  och  
att  studenter  och  lärare  åker  dit  för  de  laborativa  momenten.    

2.9 Lärarutbildningen 
2.9.1 Lärarutbildningens fortsatta inriktning 

Frågor/synpunkter:  
• Kommer  lärarutbildningen  att  fortsatt  ges  på  distans?  
• Jag  uppskattar,  och  tycker  att  det  är  mycket  viktigt,  att  vi  som  universitet  satsar  på  lärar-‐‑

utbildning  både  mot  de  yngre  åldrarna,  KPU  och  ämneslärarutbildningen.  Rektors  för-‐‑
slag  uppfyller  de  båda  första  utbildningarna  och  jag  tolkade  in  (dock  bara  min  tolkning)  
att  det  även  på  sikt  innebär  öppningar  för  satsningar  på  den  långa  ämneslärarutbild-‐‑
ningen  (med  ett  färre  antal  ämneskombinationer).  

Svar:  
Inriktningen  mot  yngre  år  bör  vara  det  som  också  inledningsvis  är  fokus  vid  en  omlokali-‐‑
sering.  I  vilken  form  den  kommer  att  ges  är  för  tidigt  att  säga,  men  en  samlad  lokalisering  i  
Sundsvall  öppnar  för  en  flexibilitet  för  att  erbjuda  utbildningen  i  andra  former  än  som  di-‐‑
stans  med  samlingsveckor  och  med  annan  inriktning  än  bara  mot  yngre  åt  (ex  ämneslärarut-‐‑
bildning).    
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2.9.2 Pedagogiska rum 

• Lärarutbildningens  planerade  uppbyggnad  av  s.k.  pedagogiska  rum.  Hur  blir  det  med  
dessa  nu?    

Svar:  
Detta  är  en  av  de  angelägna  satsningar  för  lärarutbildningen  som  beskrivs  i  rapporten,  men  
den  är  inte  kopplad  till  lokaliseringsutredningen.  

  

2.9.3 Lärarutbildningen och lokaler 

• Omlokalisering  av  lärarutbildningen  -‐‑  En  minskning  av  lokalytan  från  16  937  m²  i  Härnö-‐‑
sand  idag  till  8  450  m²  i  Sundsvall  efter  flytten  föreslås.  En  sådan  radikal  minskning  av  
lokalytan  innebär  med  självklarhet  en  kvalitetssänkning.  Underlaget  för  beräkningarna  
av  lokalkostnader  och  lokalbehov  är  belagda  med  sekretess  vilket  gör  det  mycket  svårt  
att  bedöma  rimligheten  i  påståendet  att  lokalytan  är  tillräcklig.  Sekretessen  rimmar  illa  
med  talet  om  öppenhet  i  processen.  En  tidig  rapport  från  FAS  talar  om  en  miniminivå  på  
12  000  m².  Svedbergs  utredning  har  minskat  denna  yta  till  10  000  m².  I  vilket  fall  är  det  
tendensiöst  och  oärligt  att  redovisa  en  viss  lokalyta  i  Härnösand  och  en  annan  lokalyta  i  
Sundsvall.  Studenter  och  lärare  tar  lika  mycket  plats  oavsett  vilken  ort  de  befinner  sig  på.  
Kostnaden  för  en  minskning  av  lokalytan  i  Härnösand  till  8  450  m²  borde  också  redovisas  
för  att  en  jämförelse  skall  vara  möjlig.    
  
Nu  redovisas  minskningen  av  lokalbeståndet  som  en  kostnadsbesparing  som  hänger  
ihop  med  flytten.  Dessa  två  saker  är  oberoende.  Låt  vara  att  en  något  större  lokalyta  kan  
krävas  i  Härnösand  på  grund  av  att  det  inte  går  att  göra  samordningsvinster  med  verk-‐‑
samheten  i  Sundsvall.  Men  även  en  nivå  på  12  000  m²  innebär  en  lägre  hyreskostnad  i  
Härnösand  jämfört  med  det  preliminära  kostnadsförslaget  för  den  tillkommande  ytan  i  
Sundsvall  (12,2  milj  mot  12  milj).  Lokalbehovet  måste  utredas  på  en  betydligt  högre  de-‐‑
taljnivå  för  att  tillräcklig  yta  skall  komma  med  i  kalkylen.      
  
En  rådande  brist  på  lokaler  i  Sundsvall  i  kombination  med  en  minskning  av  lokalbehovet  
för  lärarutbildningen,  beteendevetenskapliga  programmet,  humaniora,  NVD  och  Arkiv-‐‑
vetenskap  låter  som  ett  recept  på  kaos.  Mittuniversitetets,  och  med  anledning  av  omloka-‐‑
liseringen  i  synnerhet  lärarutbildningens  rykte,  är  bräckligt  och  inget  som  man  bör  ris-‐‑
kera  lättvindigt.    Det  saknas  underlag  för  hur  mycket  befintlig  undervisningsyta  som  
finns  i  Sundsvall  samt  uppgifter  om  antal  och  typ  av  undervisningslokaler,  inklusive  
grupprum  och  tillgänglighet  för  dessa.  Kanske  finns  dessa  uppgifter  i  de  sekretessbe-‐‑
lagda  handlingarna.  Vidare  kräver  lärarutbildning  undervisningslokaler  med  stor  flexibi-‐‑
litet  för  olika  typer  av  undervisningsmetoder.  Man  kan  därför  inte  dra  all  undervis-‐‑
ningsyta  över  en  kam  och  tro  att  de  är  likvärdiga  ur  ett  lokalbokningsperspektiv.    I  skis-‐‑
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serna  över  de  8  450  m²  som  skall  tillskapas  finns  det  avsevärt  mindre  biytor  än  i  det  be-‐‑
fintliga  beståndet  i  Härnösand.  Sambiblioteket  och  Ljushallen  nyttjas  idag  som  grupp-‐‑
rum  utöver  de  faktiska  grupprummen.    
  
Dessa  ytor  sväljer  stora  mängder  aktiviteter  vilka  idag  inte  syns  i  lokalbokningssystemet.  
Här  finns  också  en  uppenbar  risk  för  friktion  i  kontakten  med  andra  institutioners  verk-‐‑
samhet,  som  inte  har  samma  syn  på  hur  undervisning  bedrivs.  En  extra  marginal  i  lokal-‐‑
beståndet  vore  önskvärd  enbart  av  detta  skäl.    
  
Om  lärarutbildningen  skall  inkluderas  och  bli  en  del  i  den  akademiska  miljön  i  Sundsvall  
bör  den  processen  inte  försvåras  av  strider  kring  tillgängliga  lokaler.  HUM  har  regel-‐‑
mässigt  använt  undervisningslokaler  och  grupprum  utan  att  boka  dem  i  systemet.  Per-‐‑
sonal  från  UTV  som  bokat  lokaler  för  sin  egen  undervisning  stöter  regelmässigt  på  
HUM-‐‑personal  och  studenter  i  dessa  salar.    
  
Detta  nämns  inte  för  att  beskylla  någon  för  oegentligheter,  utan  för  att  påtala  en  otillför-‐‑
litlighet  i  de  underlag  som  våra  tekniska  system  kan  leverera.  På  UTV  används  också  i  
hög  utsträckning  våra  interna  konferensrum  för  undervisning,  och  dessa  finns  inte  med  i  
lokalbokningssystemet.  Har  detta  oregistrerade  lokalnyttjande  tagits  med  i  beräkningar-‐‑
na  för  volymen  på  de  lokaler  som  kommer  att  behövas  i  Sundsvall?  Om  endast  statistik  
från  bokningssystemet  används  finns  ett  stort  mörkertal.  Dessutom  används  de  stora  
ytorna  i  Sambiblioteket  ofta  för  gruppuppgifter  och  grupparbeten  vilket  också  minskar  
bokningsgraden  i  systemet.  
  
Ett  av  huvudargumenten  för  flytten  av  HUM  till  Sundsvall  är  önskan  att  bygga  upp  en  
campusmiljö  vilket  man  får  anta  innefattar  undervisning  på  campus.  Har  denna  ökade  
volym  av  campusundervisning  tagits  med  i  beräkningen  av  lokalbehovet?  Varifrån  
kommer  helårsprestationerna  som  kommer  krävas  för  att  anta  campuskurser?  Det  måste  
ske  på  bekostnad  av  annan  verksamhet.  
  
Undervisningsvolymen  i  Sundsvall  skall  enligt  rapporten  minska  den  närmaste  tiden  i  
Sundsvall,  finns  det  någon  kalkyl  över  i  hur  stor  omfattning  den  kommer  att  minska?  
Farhågan  är  att  minskningen  kommer  vara  marginell  då  det  sänkta  takbeloppet  leder  till  
att  tillgängliga  utbildningsplatser  fylls  i  en  betydligt  högre  grad.  En  minskning  med  10  
procent  ser  inte  ut  att  vara  tillräcklig  för  att  den  kombinerade  belastningen  av  verksam-‐‑
heterna  från  Sundsvall  och  Härnösand  skall  rymmas.  Var  finns  möjligheten  till  expansion  
och  utveckling  med  ett  så  slimmat  lokalprogram?  
  
Den  relativa  luft  som  finns  lokalmässigt  i  Härnösand  ger  möjligheter  till  snabba  anpass-‐‑
ningar  och  ad  hoc-‐‑lösningar  då  behov  uppstår,  vilket  ger  ett  mervärde  för  både  undervi-‐‑
sande  personal  och  studenter.  Risken  är  överhängande  att  all  sådan  flexibilitet  försvinner  
på  grund  av  lokalbristen  i  Sundsvall.    
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Schemateknisk  omstrukturering  av  lärarutbildningen  för  att  minska  belastningen  på  in-‐‑
neveckor  genom  att  förskjuta  inneveckorna  mellan  olika  kurser/program  är  ingen  enkel  
operation.  Kursintroduktioner  lämpar  sig  bäst  i  början  av  en  kurs,  likaväl  som  att  en  slut-‐‑
tentamen  och  en  kursvärdering  med  fördel  skall  göras  i  slutet  av  en  kurs.  Dessutom  
samordnas  regelmässigt  avslutningen  på  en  kurs  med  kursintroduktionen  på  den  föl-‐‑
jande.    
  
Omfattande  arbete  med  att  skriva  om  utbildnings-‐‑  och  kursplaner  för  en  ”staggered  de-‐‑
sign”  av  de  ingående  delkurserna  krävs.  Exempelvis  kan  ett  terminsblock  planeras  så  att  
någon  börjar  med  en  3,5  p-‐‑kurs,  någon  med  en  5  p  kurs  och  någon  med  en  7,5-‐‑p  kurs.  På  
så  sätt  kan  innevecka  2,  3  och  4  spridas  över  fler  veckor.  

Vecka   1   2   3   4   5   6   7   8   9   10   11   12   13   14   15   16   17   18   19   20  

Block  A   A  

     

A  

           

A  

           

A  

              

A  

Block  B   B  

        

B  

           

B  

           

B  

           

B  

Block  C   C  

           

C  

           

C  

           

C  

        

C  
  
Detta  löser  dock  inte  problemet  med  första  och  sista  kursveckan  som  måste  ligga  vid  ter-‐‑
minsstart  och  –  slut.  I  vissa  specialfall  kan  en  annan  terminstid  användas  vilket  kan  möjlig-‐‑
göra  terminsstart  en  vecka  tidigare  eller  senare  för  en  enstaka  studentgrupp.  Detta  kan  
jämna  ut  belastningen  något,  men  vid  toppar  kommer  fortfarande  krävas  en  avsevärd  lokal-‐‑
kapacitet.  Om  inte  detta  tillgodoses  till  fullo  i  lokalplanen  i  Sundsvall  innebär  flyttförslaget  
en  mängd  negativa  konsekvenser  för  lärarutbildningen  och  en  försämrad  kvalitet.    

Enligt  en  analys  av  nyttjandegrader  under  terminstid  från  FAS  är  belastningen  på  undervis-‐‑
ningslokaler  i  Sundsvall  fördelad  på  precis  samma  sätt  som  belastningen  är  fördelad  i  
Härnösand.  Toppar  och  dalar  ligger  alltså  under  samma  veckor.  
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Svar:      
Detta  inlägg  är  ett  bra  underlag  för  det  kommande  arbetet  med  utvecklingen  av  
undervisningsformen  distans  med  samlingsveckor.  För  övrigt,  se  svar  ovan  gällande  lokaler.  

2.10 Campusmiljö 
2.10.1 Hur blir det med studentlägenheter och parkeringsplatser? 

Frågor/synpunkter  

• Distansstudenterna  erbjuds  i  nuläget  fri  parkering,  chans  till  billigt  boende  (liknande  en  
kursgård)  när  de  har  sina  inneveckor  i  Härnösand  .  Kommer  detta  att  kunna  erbjudas  i  
Sundsvall?  

• Hur  tänker  man  lösa  boende  samt  parkering  för  framförallt  studenter  men  även  parke-‐‑
ring  för  personal  i  Sundsvall,  och  vad  kommer  dessa  åtgärder  att  kosta?  

• Studentboende-‐‑  och  parkeringsproblematiken  är  inte  löst  
• Studentboenden  har  byggts  upp  i  20  år  i  HSD,  får  studenterna  inget  boende  kommer  de  

inte  eller  får  de  ett  dyrt  boende  så  kommer  de  inte.  Vi  har  studenter  som  kommer  att  be-‐‑
röras  nu.  

• Om  det  blir  en  flytt  av  campus  Härnösand  så  måste  de  omgående  börja  planeras  för  hur  
den  ska  gå  till  och  alla  förberedelser  som  handlar  om  lokaler  och  studentboende  måste  
påbörjas.    Vi  har  över  300  bäddar  i  Härnösand  så  det  bör  finnas  minst  lika  många  i  
Sundsvall  till  samma  humana  priser.  

• Boendet  för  studenterna  under  inneveckorna  måste  lösas;  finns  det  beräkningar  på  hur  
många  rum/boenden  som  kan  behövas  –  och  vilken  är  risken  för  att  kostnaden  för  boen-‐‑
det  kommer  att  öka  jämfört  med  i  Härnösand?  

• Hur  blir  det  med  studentlägenheter?  
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• En  eventuell  flytt  till  Sundsvall  måste  kombineras  med  satsningar  på  personal  och  på  
lokaler,  parkeringsplatser  m.  m.  för  såväl  studenter  som  personal.  Vidare  måste  över-‐‑
nattningsmöjligheter  till  billig  kostnad  (likvärdigt  Härnösand)  garanteras  i  Sundsvall.  I  
annat  fall  riskerar  vi  att  tappa  studenter.  

• Risker  för  lärarutbildningen  -‐‑  Formen  distansutbildning  ställer  särskilda  krav.  Detta  gäl-‐‑
ler  framför  allt  korttidsboende  samt  tillgänglighet  i  form  av  parkeringsplatser  för  studen-‐‑
terna.  Försämrade  villkor  vad  gäller  detta  riskerar  att  medföra  mindre  attraktivitet  och  
därmed  sämre  sökunderlag.  

Svar:    
Sundsvalls  kommun  kommer  att  genomföra  en  inventering  av  möjliga  korttidsboenden,  dels  
i  form  av  vandrarhem,  dels  den  privata  marknaden.  Redan  idag  finns  ett  utbud  av  privata  
boenden  i  Sundsvall  som  har  blivit  resultatet  av  brobygget.  Denna  marknad  borde  med  all  
säkerhet  finnas  kvar  efter  det  projektet  och  då  vara  möjlig  för  våra  studenter  att  ta  del  av.  
Vad  avser  parkeringar  så  har  kommunen  för  avsikt  att  skapa  dessa  i  nära  anslutning  till  uni-‐‑
versitetsområdet.  Dessa  parkeringar  kommer  enligt  kommunens  prissättning  med  zoner  att  
kosta  10  kr/dag.  

Utifrån  STU´s  underlag  samt  det  underlag  UTV  tagit  fram  bedömer  vi  att  det  behövs  boende  
för  ca  500  studenter  per  innevecka.  

2.11 Kvalitet 
2.11.1 Varför blir det bättre kvalitet i Sundsvall 

• Varför  blir  det  bättre  kvalitet  i  Sundsvall  för  studenterna  än  i  Härnösand,  när  vi  i  Härnö-‐‑
sand  har  så  högt  studentindex.  Hur  har  man  mätt  det  innan  ev  flytt  till  Sundsvall  

• Hur  kan  kvaliteten  höjas  med  en  ev.  flytt  till  S-‐‑vall,  och  hur/på  vilket  sätt  mäts  den?  

Svar:    
Det  är  inte  dålig  kvalitet  på  verksamheten  i  Härnösand  idag.  Bra  verksamhet  ska  fortsätta  
vara  bra,  även  efter  en  omlokalisering.  Denna  förändring  ger  oss  en  strategisk  flexibilitet  i  
framtiden  mot  nya  utbildningsformer,  inriktningar  m.m.  för  att  skapa  möjligheter  för  utbild-‐‑
ningar  med  ännu  högre  kvalitet  och  attraktivitet.  

2.11.2 Risker för verksamheten 

• Verksamheten  har  redan  påverkats  av  det  förslag  som  har  lagts;  folk  har  avbokat  åtagan-‐‑
den  och  möten  p.g.a.  att  de  har  mått  så  dåligt.  Det  riskerar  att  lägga  en  än  tyngre  arbets-‐‑
börda  på  övriga.  Det  vore  mycket  bra  om  det  signalerades  att  det  är  en  potentiell  risk  
som  ledningen  ser  och  att  det  därför  kan  finnas  områden  inom  verksamheten  där  vi  
måste  acceptera  att  saker  läggs  på  is  till  förmån  för  mer  akuta  ärenden.  
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Svar:  
Riskbedömning  ingår  i  det  systematiska  arbetsmiljöarbetet  och  omfattar  även  denna  utred-‐‑
ning,  i  bilaga  3  till  slutrapporten  redovisas  den  hittills  genomförda  riskbedömningen.  

2.11.3 Ledordet Närhet 

• Beträffande  egna  reflektioner  så  bedömer  jag  att  alla  tänkbara  motiv,  siffermaterial  och  
risker  redan  finns  beskrivna  i  det  underlagsmaterial  som  finns.  Det  handlar  mera  om  
analyser,  tolkningar  och  prioriteringar  av  vad  man  lyfter  fram.  Detta  gäller  både  rek-‐‑
tor/ledning  och  naturligtvis  media.  Personligen  tror  jag  att  våra  fristående  kurser  kan  
leva  vidare  utan  större  problem  men  jag  är  mycket  orolig  för  våra  program  som  jag  inte  
tror  vinner  i  kvalité  och  attraktion  vid  en  flytt  in  i  ett  större,  men  trängre  och  ännu  mera  
akademiserat  campus.  Vart  tog  ledordet  ”Närhet”  vägen?  Jag  är  som  många  andra  också  
mycket  bekymrad  för  hur  vi  skall  behålla  förtroende,  kvalité  och  service  inför  studenter-‐‑
na  under  övergångstiden  som  väntar.  För  min  alldeles  personliga  del  så  är  de  förestå-‐‑
ende  omställningarna  så  många  att  det  blir  svårt  att  bedöma  vad  som  är  ”hönan  eller  äg-‐‑
get”.    
Vidare  tror  jag  att  den  kraftsamling  och  den  samverkan  med  närsamhället  som  aktuali-‐‑
serats  i  samband  med  denna  utredning  hade  kunnat  berika  Campus  Härnösand  om  det  
hade  fått  leva  vidare.  Däremot  tror  jag  inte  att  Campus  Härnösand  kan  överleva  och  
blomstra  om  vi  blir  kvar  ”på  nåder”!  

Svar:  
Närhet  är  ett  relativt  begrepp,  även  i  fortsättningen  kommer  det  att  vara  nära  till  distansstu-‐‑
dier  vid  Miun  och  för  campusstudenter  i  regionen.  Ledordet  närhet  innebär  bl.a.  tillgänglig-‐‑
het.  Den  utveckling  som  en  flytt  väntas  innebära  betyder  att  studenterna  får  tillgång  till  ett  
utbud  av  nya  ämnesmässiga  kombinationer,  förbättrad  progression  för  utbildningar  i  huma-‐‑
niora,  KPU  och  ämneslärarutbildning  samt  en  bättre  spridning  mellan  olika  distributions-‐‑
former.  Med  andra  ord  ges  en  närhet  till  ett  bredare  och  mer  robust  utbud.  

2.12 Tidigare erfarenheter 
2.12.1 Tidigare flytt av högskoleingejörsutbildningarna 

• Ta  lärdom  av  historien!  Tidigare  flytt  från  H-‐‑sand  till  S-‐‑vall  har  medfört  en  mycket  nega-‐‑
tiv  utveckling  av  de  ämnen  som  flyttats  trots  att  man,  när  initiativet  togs  ansåg  att  ut-‐‑
veckling,  kvalitet  och  attraktivitet  skulle  komma  att  öka.  Det  har  visat  sig  bli  motsatsen.  

Svar:  
Det  är  viktigt  att  förstå  vilken  tid  detta  var.  Läsåret  1998/1999  började  8000  nybörjare  på  hög-‐‑
skoleingenjörsprogram  i  Sverige.  Några  år  senare  läsåret  2003/2004  var  det  bara  4000  nybör-‐‑
jare  inom  högskoleingenjörsutbildningen.  Det  är  inte  svårt  att  räkna  ut  att  ett  lärosäte  som  
har  delat  upp  sin  högskoleingenjörsutbildning  på  4  orter  och  inte  har  möjlighet  att  utnyttja  
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synergier  mellan  inriktningar  och  program  får  problem  i  en  sådan  drastisk  marknadsut-‐‑
veckling.  Att  flytta  en  utbildning  när  marknaden  är  i  fritt  fall  är  mycket  svårt  och  det  visar  
historien.  Mitthögskolan  försökte  göra  det  för  att  rädda  energiutbildningen.  Alternativet  var  
en  total  avveckling  men  åtgärden  var  tyvärr  för  sen.  Lärosätet  förlorade  mycket  pengar  och  
var  tvungen  att  dra  ned  alla  ingenjörsprogram  drastiskt  samt  avveckla  campus  
Örnsköldsvik.  Man  ska  komma  ihåg  att  problemen  under  denna  tid  resulterade  i  underskott  
på  ca  100  miljoner  för  dåvarande  Mitthögskolan.                        

2.12.2 Tidigare flytt av biologi 

• Tidigare  erfarenheter  visar  på  dåliga  exempel,  biologi  flyttade  till  Sundsvall  gick  dåligt  
och  är  nu  nedlagt  –  man  ska  vara  rädd  om  miljöer  som  man  har  varit  med  och  byggt  upp,  
det  handlar  om  människor,  stora  risker  med  kvaliteten.    

Svar:  
Ämnet  flyttade  till  Sundsvall  efter  att  en  majoritet  av  lektorerna  anslutit  sig  till  ett  sådant  
förslag.  I  Härnösand  var  biologikurserna  relativt  populära  bland  lärarstudenterna  och  ämnet  
klarade  sig  relativt  bra.  Man  saknade  dock  laborativa  forskningsmiljöer  och  ville  flytta  till  
Sundsvall  där  det  redan  fanns  laborationslokaler  för  att  kunna  växa  inom  forskningen.  Att  
bygga  upp  nya  laboratorier  i  Härnösand  utan  att  ta  vara  på  synergierna  med  existerande  i  
Sundsvall  är  inte  möjligt  för  ett  litet  lärosäte  med  begränsade  resurser.  I  Sundsvall  utveckla-‐‑
des  forskningen  bra  och  lektorerna  meriterade  sig  och  2012  hade  ämnet  4  professorer.      
  
Man  hade  inte  längre  lärarstudenterna  på  sina  kurser  men  kunde  rekrytera  andra  studenter  
bland  annat  inom  den  vita  biologin  inriktad  mot  sport  och  motion.  När  den  idrottsveten-‐‑
skapliga  forskningsinriktningen  byggdes  upp  i  Östersund  lades  denna  del  ner  i  Sundsvall.  
Studentunderlaget  minskade  därmed  kraftigt  i  Sundsvall  och  miljön  inriktade  sig  på  utbild-‐‑
ning  för  internationella  studenter.  Om  biologin  valt  att  vara  kvar  i  Härnösand  hade  man  inte  
kunnat  bygga  upp  forskningen.  Under  de  senaste  10  åren  har  intresset  för  att  studera  natur-‐‑
vetenskap  minskat  och  många  lärosäten  har  tvingats  ställa  in  utbildningar.  Intresset  är  inte  
längre  ämnesorienterat  utan  mer  temaorienterat.  Man  läser  hellre  miljöteknik  eller  utbild-‐‑
ningar  i  hållbar  utveckling  än  rena  biologiprogram.  Även  om  kostymen  är  mindre  så  ingår  
biologiämnet  i  arbetet  att  forma  en  stark  sammanhållen  utbildning  inom  naturvetenskap  och  
teknik  vid  Mittuniversitetet.                      

2.12.3 Tas hänsyn till tidigare erfarenheter? 

• Tidigare  erfarenhet  av  flyttningar  av  institutioner/utbildningar  från  Härnösand  till  
Sundsvall  har  haft  negativ  utveckling.  Tar  man  hänsyn  till  tidigare  misstag?  
  

Svar:  
Se  svar  ovan.  
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2.13 Den fortsatta processen 
2.13.1 Planer för den fortsatta processen 

Frågor/synpunkter:  
• Viktigt  att  det  kommer  en  snabb  och  korrekt  information,  en  tidsplan  till  berörd  personal  

om  vad  som  händer  dels  en  långsiktig  över  alla  åren  tills  en  ev.  flytt  är  genomförd  men  
också  vad  som  händer  den  närmsta  tiden.  

• Vi  får  inte  glömma  att  det  är  nu  hela  processen  börjar  i  Sundsvall.  Omorganisering,  Ser-‐‑
vicecenter,  nedskärningar,  var  ska  jag  sitta,  vem  blir  min  chef  m.m.  Härnösand  med  att  
allt  ska  flyttas  och  pendling  och  får  jag  ha  jobbet  kvar  och  hur  blir  det  med  det  ena  och  
det  andra.  Båda  orterna  men  med  olika  scenarier,  frågor  och  funderingar.  

Svar:    
Arbetet  med  att  planera  för  och  informera  om  den  fortsatta  processen  har  högsta  prioritet  så  
snart  ett  beslut  är  fattat.  Det  finns  en  grov  plan,  omlokaliseringen  ska  bedrivas  i  projektform  
med  särskilda  resurser.  Detta  kommer  att  presenteras  inom  kort.  

2.13.2 Samverkan med övriga samhället 

• Hur  kopplas  det  omkringliggande  samhället  in  i  omflyttningen  (kommun  och  så  vidare)  

Svar:    
Kontakter  och  samverkan  finns  sedan  tidigare  och  kommer  att  intensifieras  så  snart  beslut  är  
fattat.  

2.13.3 Servicecenter 

• Vi  tycker  det  är  viktigt  att  Servicecenter  blir  av  och  finns  på  plats  till  höstterminens  start  
2013,  så  att  det  är  ett  etablerat  koncept  inför  att  hela  Härnösandsflytten  är  klar  vid  läsåret  
2015-‐‑16.  Vi  ser  möjligheterna  nu  att  samla  alla  servicefunktioner  till  ett  och  samma  hus  
vid  en  ev.  flytt  av  biblioteket.  Man  kan  starta  ett  Servicecenter  i  etapper  och  fylla  på  med  
fler  funktioner  allteftersom  bara  grunden  och  de  viktigaste  frågor  finns  där  från  början.  
Omlokaliseringen  får  inte  bromsa  Servicecentret,  det  är  otroligt  efterfrågat  från  studen-‐‑
terna  att  det  finns  en  ingång  och  att  de  kan  få  hjälp  med  sina  frågor  och  funderingar  på  
ett  ställe.  Det  är  ärendet  som  ska  slussas  runt  i  organisationen  och  inte  studenten.  

Svar:    
Tidplan  för  servicecenter  ligger  kvar  oberoende  av  beslutet.  

2.13.4 Information till studenter  

• Viktigt  att  personalen  får  tydlig  information  om  vad  vi  ska  säga  till  studenter  ang.  ut-‐‑
bildningsutbudet  och  att  det  kan  bli  en  ev.  flytt  mitt  i  deras  utbildning.  
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Svar:  
En  första  information  om  förslaget  har  redan  gått  ut  till  studenter  i  Härnösand  (finns  att  läsa  
på  webbsidan  om  lokalutredningen),  kommunikationsplanering  pågår  för  ytterligare  insat-‐‑
ser  när  beslut  är  fattat.  

2.13.5 Välkomna Härnösandskollegorna 

Frågor/synpunkter  
• Viktigt  att  vi  tar  hand  om  Härnösandskollegorna  och  välkomnar  dem  med  öppna  armar.  
• Sundsvall  måste  välkomna  medarbetare  och  studenter  från  Härnösand.  

Svar:    
Ja,  det  är  mycket  viktigt.  

2.13.6 Återkoppling från styrelsen 

• Vi  som  personal  skulle  vilja  få  tillgång  till  det  sammanställda  materialet  som  skickas  till  
styrelsen.  Kan  vi  förvänta  oss  svar  från  styrelsen?  

Svar:    
Ledningen  svarar  på  frågorna,  detta  föredras  sedan  för  styrelsen.  Det  finns  på  webbsidan  för  
lokalutredningen  under  www.miun.se/omstallning.  

2.13.7 Kan en avgående styrelse fatta detta beslut? 

• Är  det  rimligt  att  ett  avgående  styrelse  fattar  ett  sådant  viktigt  beslut  och  lägger  genom-‐‑
förandet  på  en  ny  styrelse  som  kanske  inte  har  samma  uppfattning?  

• Ansvarsfrågor:  Vem  tar  ansvar  sen  när  styrelsen  avgår  och  1  år  senare  om  även  rektor  
och  UD  slutar?  Då  ska  processen  vara  igång  och  fungera.  Vem  ska  orka?  

• Beslutsmandat  -‐‑  Lämpligheten  i  att  en  avgående  styrelse  fattar  ett  sådant  här  avgörande  
beslut  kan  ifrågasättas.  De  som  står  bakom  beslutet  bör  vara  med  och  föra  det  hela  i  
hamn.  Anta  att  nästa  styrelse  är  tveksam  till  beslutet  samtidigt  som  åtaganden  gentemot  
externa  parter  gjorts.  Vad  händer?  

• Kan  en  avgående  styrelse  lägga  ett  sådant  tungt  och  stort  beslut  i  händerna  på  den  nya  
styrelsen,  som  möjligen  kan  visa  sig  vara  av  en  helt  annan  uppfattning?  
Ledamöterna  i  universitetsstyrelsen  avslutar  sina  mandat  och  nya  ska  utses;  hur  förbe-‐‑
reds  de  på  ett  beslut  om  lokaliseringsflytt?  
  

Svar:  
Ja  styrelsen  är  fullt  beslutsför  under  hela  sin  mandatperiod  fram  till  den  30  april.  Ett  flertal  
ledamöter  kommer  att  sitta  kvar  även  nästa  mandatperiod.  
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2.13.8 Vad krävs för majoritet? 

• Räcker  det  med  7  för  och  6  emot  för  att  beslutet  ska  gå  igenom?  
• Räcker  det  med  röstsiffrorna  7-‐‑6  när  styrelsen  ska  besluta  för  att  det  skall  bli  ja  eller  nej?  

Svar:  
Enkel  majoritet  räcker.  

2.13.9 Vikten av chefsnärvaro 

• Det  är  viktigt  att  det  finns  chefer  på  plats  i  Härnösand  –  kontinuerligt  ända  fram  till  flyt-‐‑
ten  –  och  inte  bara  prefekter/avdelningschefer  utan  även  chefer  i  förvaltningen  och  i  led-‐‑
ningen.  

Svar:  
Ja,  vi  avser  finnas  tillgängliga  kontinuerligt.  

2.13.10 Kommunikation mot potentiella studenter 

Frågor/synpunkter:  
• 15  april  närmar  sig,  det  behövs  en  kommunikationsstrategi  så  att  vi  ej  tappar  studenter  i  

Härnösand  för  tidigt;  för  att  man  tror  att  verksamheten  redan  är  nedlagd.  
• Hur  ser  kommunikationsplanen  ut?  
• Vilket  budskap  ska  vi  ge  studenterna  inför  höstterminen?  

Svar:    
Kommunikationsavdelningen  jobbar  med  detta.  Det  finns  ännu  ingen  kommunikationsplan  
för  den  fortsatta  processen,  det  tas  fram  när  beslut  är  fattat.  Den  plan  som  finns  och  som  vi  
jobbar  efter  i  nuläget  gäller  omställningsarbetet  i  stort  inkl  lokalutredningen  fram  till  beslut.  
Kommunikationsplanering  pågår  av  budskap  och  insatser  när  beslut  är  fattat.  

2.13.11 Tidpunkten är olämplig 

• Tidpunkten  är  väldigt  olämplig,  vi  fasar  in  nya  utbildningar  vid  lärarutbildningen  och  
fasar  ut  gamla,  vi  står  mitt  uppe  i  det  arbetet,  det  är  en  illa  vald  tidpunkt  att  föra  in  något  
helt  nytt!  

Svar:    
Vi  menar  att  tidpunkten  aldrig  kommer  vara  helt  rätt.  Men  just  nu  har  vi  rätt  ekonomiska  
förutsättningar  att  göra  det  (utifrån  vårt  myndighetskapital)  vilket  gör  att  det  är  bättre  att  
genomföra  det  nu  än  längre  fram  då  studentdemografin  ser  helt  annan  ut  och  vår  ekonomi  
inte  kommer  vara  lika  stark.  
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2.13.12 Omflyttningar 

• Det  kommer  att  bli  omflyttningar  här  i  Sundsvall  med  hur  och  i  vilka  hus  vi  sitter  och  det  
är  viktigt  att  vi  tar  emot  Härnösandskollegor  på  bästa  sätt  och  blandar  oss  så  det  inte  blir  
något  vi  och  dom  läger.  Tror  det  kan  bli  omflyttningar  i  flera  omgångar  innan  all  om-‐‑
strukturering  och  förändringar  är  klara.  

Svar:    
Alla  får  vara  beredda  på  omflyttningar,  en  särskild  grupp  har  i  uppdrag  att  planera  och  ge-‐‑
nomföra  detta.  

2.13.13 Utmaningar med genomförandeprocessen 

Frågor/synpunkter:  
• Genomförandeprocessen  -‐‑  Oro  finns  vid  eventuellt  beslut  att  genomförandeprocessen  

skapar  stora  risker  för  verksamheten.    Vi  är  för  närvarande  redan  inne  i  en  stor  omställ-‐‑
ningsprocess  .  Att  lägga  på  ytterligare  stora  och  grundläggande  förändringar  skapar  ris-‐‑
ker  för  att  helheten  spricker.  Vid  sidan  av  de  stora  centrala  förändringsprocesserna  finns  
en  ordinarie  ”linjeverksamhet”  samt  lokalt  beslutade  utvecklingsaktiviteter  och  projekt  
som  staten  initierat.      Troligen  för  stor  belastning  på  organisationen.  Vi  har  inte  kompe-‐‑
tens  och  resurser  internt  för  att  driva  alla  stora  frågor  som  ligger  framför  oss.  Detta  ev.  
beslut  innebär  ny  personalomställning,  omfattande  upphandlingar  mm.  Arbetet  måste    

• Ett  antal  projekt  är  igång  vid  Mittuniversitetet,  svårt  att  vara  aktiv,  måste  känna  delak-‐‑
tighet  för  att  det  ska  bli  bra,  alla  måste  vara  delaktiga,  kommer  att  kräva  stora  resurser,  
måste  tänka  på  det  i  framtiden,  framtidsprojektet  måste  få  ta  tid  och  resurser,  mycket  
viktigt  att  tänka  på  det!  

• organiseras  så  att  arbetet  projektifieras  och  delvis  drivs  med  andra  resurser  än  ordinarie  
personal,  vilket  även  gäller  andra  avdelningar  rörande  teknisk  projektledning,  avtals-‐‑  
och  entreprenadfrågor  samt  juridik.  

• Hur  kommer  de  olika  verksamheterna  i  Östersund  att  involveras  i  det  fortsatta  arbetet  
med  flytt,  omställning  och  vidareutveckling?  Det  är  viktigt  att  hela  Mittuniversitetet  är  
med  i  detta,  inte  bara  verksamheten  i  Sundsvall.  

• Tidsplanen,  blir  det  paus  i  verksamheten  i  Härnösand  i  tre  år?  Det  behövs  strategier  för  
att  behålla  utvecklingskraften.    

Svar:    
Genomförandet  kommer  att  drivas  som  ett  projekt  som  kommer  att  få  särskilda  resurser.  
Inom  projektet  skapas  ett  antal  delprojekt  med  särskilda  uppdrag  (ex  bygg/projektering,  
flytt,  utbildningsplanering  etc.).    

2.13.14 Fokus på utveckling 

• Det  är  viktigt  att  vi  går  ut  med  att  detta  ska  bli  bra  –  inte  fokusera  på  att  Härnösand  ska  
läggas  ner  utan  mer  att  ”nu  slår  vi  ihop  och  blir  bättre  och  starkare”.    Rektor  måste  vara  
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tydlig  med  sin  vision  om  utveckling,  satsning  och  möjligheter  till  samarbete  istället  för  
nedläggning  och  negativa  rubriker.    

Svar:    
Denna  förändring  görs  just  för  att  säkerställa  ett  starkt  universitet  i  framtiden  med  attraktiva  
utbildningar  med  hög  kvalitet.  Det  är  viktigt  att  alltid  poängtera  våra  visioner  och  det  utgör  
grunden  för  de  vägval  vi  gör.    

2.13.15 Kvalitetsförsämringar 

• Vilka  kvalitetsförsämringar  ser  man  i  utbildningen  i  samband  med  flytten?  

Svar:    
En  särskild  projektgrupp  kommer  att  jobba  med  detta  för  att  minimera  påverkan  på  utbild-‐‑
ningens  kvalitet.  

2.13.16 Tidsplan 

• Finns  det  en  tidsplan  för  flytten  av  verksamheten?  

Svar:    
Inte  mer  detaljerad  än  att  den  är  planerad  till  andra  halvåret  2015  i  scenario  3.  Bestäms  slut-‐‑
ligt  när  upphandling  av  ombyggnation  skett.  

2.13.17 Delaktighet/arbetsmoral 

Frågor/synpunker:  
• Det  är  viktigt  att  all  personal  får  vara  delaktig  i  flyttprocessen  och  att  alla  får  hjälp  med  

att  arbeta  i  en  positiv  anda.  Detta  är  viktigt  både  för  den  enskilde  individen  och  för  
Mittuniversitetet  framtid.  De  som  flyttar  in  i  Sundsvall  från  Härnösand  kommer  i  och  
med  detta  faktiskt  att  få  en  chans  till  positiv  nystart  och  möjlighet  att  kanske  passa  på  att  
bygga  bort  gamla  problem.  

• En  viktig  fråga  -‐‑  som  också  är  svår  -‐‑  är  hur  man  upprätthåller  en  bra  arbetsmoral  och  en  
framåtanda  i  Härnösand  under  den  flyttprocess  som  kommer  att  ta  några  år.  Det  är  inte  
lätt  att  vara  konstruktiv  om  man  arbetar  på  en  plats  som  håller  på  att  rivas.  

Svar:    
En  särskild  projektgrupp  kommer  att  arbeta  med  flytten.  Personalen  kommer  att  bli  delaktig  
i  det  arbetet.    Cheferna  har  en  viktig  roll  för  att  skapa  en  bra  arbetsmoral,  men  det  handlar  
också  om  bra  planering  för  att  skapa  förutsättningar  för  personalen  att  göra  ett  bra  arbete  
trots  denna  stora  förändring  
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2.14 Allmänna synpunkter 

Allmänna  synpunkter  som  inte  besvaras:  

• Vi  önskar  och  hoppas  att  rektor  Anders  sitter  kvar  en  mandatperiod  till  efter  april-‐‑14  för  
att  fullfölja  sitt  uppdrag  och  vara  med  och  slutföra  omställningsarbetet  och  flytten.  

• Många  anser  att  beslutet  är  en  utvecklingsmöjlighet  och  inte  enbart  en  katastrof  
• Beslutet  var  väntat  
• Den  presentation  som  gjordes  i  onsdags  var  tydlig  och  väl  underbygd  samt  att  rektors  

framträdande  var  mycket  professionellt.  Jag  har  efter  dragningen  bara  hört  positiva  re-‐‑
aktioner  på  presentationen  i  allmänhet  och  om  rektor  i  synnerhet.  

• Avslutningsvis  såg  många  positivt  på  möjligheten  att  få  lämna  synpunkter  kring  lokali-‐‑
seringsfrågan  och  flera  framförde  förhoppningen  att  det  ska  ges  samma  möjligheter  
kring  hur  den  fakultetsgemensamma  resp.  den  universitetsgemensamma  administration-‐‑
en  –  främst  ekonomiadministrationen  –  ska  organiseras.  I  huvudsak  menar  dock  de  flesta  
att  informationen  på  alla  nivåer  i  stort  fungerat  i  bra,  med  hearings,  informationsmöten  
mm.  

• En  annan  allmän  reaktion  är  att  man  både  i  Östersund  och  i  Sundsvall  känner  djupt  med  
kollegorna  i  Härnösand  och  visar  stor  förståelse  för  att  det  är  en  mycket  jobbig  process  de  
nu  tvingas  gå  igenom  nu.  Trots  detta  är  den  allmänna  uppfattningen  från  personalen  på  
SHV  att  förslaget  är  rätt  och  att  man  ställer  sig  bakom  de  argument  som  framfördes  från  
universitetsledningen.  

• Både  fackliga  organisationer  är  emot  en  nedläggning  av  campus  Härnösand.  Löntagar-‐‑
konsulten  tycker  man  riskerar  för  mycket,  och  vinner  för  lite  med  flytt  från  Härnösand.  
Riskbedömningen  av  arbetsmiljökonsekvenserna  visar  mycket  större  risker  (och  kostna-‐‑
der  i  form  av  åtgärder)  med  flytt  av  all  verksamhet,  än  vid  flytt  av  endast  HUM.  Kom-‐‑
munen  har  tydligt  visat  sitt  stöd  för  en  fortsättning  i  Härnösand,  inte  minst  med  ekono-‐‑
miska  bidrag.  Personalens  röster  finns  lättast  att  läsa  i  löntagarkonsultens  rapport  och  i  
riskbedömningen.  Jag  lägger  dit  min  egen  röst  med  en  vädjan  till  styrelsen  att  väga  ris-‐‑
kerna  mot  vinning.  Ta  till  vara  på  den  fungerande  och  livskraftiga  verksamheten  i  
Härnösand.    

• Flytten  av  lärarutbildningen  till  Sundsvall  är  nödvändig  om  a)  Humaniorainstitutionen  
flyttar,  b)  naturvetenskap  och  teknik  samlas  i  Sundsvall  och  c)  universitetsbiblioteket  
drar  ned  öppettider  och  verksamhet  i  Sundsvall.  Med  minskade  kringfunktioner  (service,  
univ.bibliotek  m.m.)  och  verksamhet  utarmas  den  akademiska  miljön  i  Härnösand  vilket  
leder  till  negativa  kvalitetseffekter  för  lärarutbildningen.  Det  riskerar  på  medellång  sikt  
våra  examensrättigheter.  Jag  menar  att  givet  detta  är  den  enda  rimliga  slutsatsen  att  
också  lärarutbildningen  flyttar  med  till  Sundsvall.  Jag  menar  således  att  det,  givet  punk-‐‑
terna  a-‐‑c  ovan,  är  det  ohållbart  att  bara  lärarutbildningen  är  kvar  i  Härnösand.  

• Positivt  kan  vara  att  vi  kan  erbjuda  bra  labbmöjligheter  inom  de  naturvetenskapliga  äm-‐‑
nena  i  Sundsvall  för  lärarstudenter.    
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• Under  processen  fram  till  beslut  är  det  för  känsligt  för  att  börja  diskutera  samverkans-‐‑
idéer.  Det  finns  många  utvecklingsmöjligheter  för  både  Sundsvall  och  Östersund  med  
humaniora,  gå  vidare  med  att  utveckla  och  stärka  band.  Något  att  bygga  vidare  på.  Kan  
också  vara  mellan  fakulteterna  och  inte  enbart  inom  HUV.  

• De  utlovade  satsningarna  på  lärarutbildningen  är  glädjande  och  viktiga.  Med  dessa  sats-‐‑
ningar  visar  universitetsledningen  att  lärarutbildningen  är  viktig  för  universitetet.  

• Sundsvall:  Många  anser  att  beslutet  är  en  utvecklingsmöjlighet  och  inte  enbart  en  kata-‐‑
strof.  

• Det  finns  goda  möjligheter  för  att  utöka  samarbetet  mellan  utbildningar  i  Östersund  och  
HUM  i  och  med  flytten.  












































